
Již jen několik týdnů zbývá do vrcholné události České
obce sokolské – Všesokolského sletu. V současné době
se na různých místech konají župní a krajské slety, jed-
notliví cvičenci dopilovávají své skladby a těší se na
finále v pražském Edenu.
Přípravy provází i rozpaky a jistá pachuť. Děje se tak
kvůli gigantickému podvodu jedné ze zaměstnankyň ús-
tředí v Tyršově domě, která svými nepravostmi způsobi-
la škodu ve výši téměř 46 milionů korun. Kromě obří
ztráty ekonomické provází vše nezměrná ztráta morální.
Sokolové byli odjakživa symboly čestnosti, poctivosti,
vlastenectví, hrdosti. A teď tohle!
Policejní vyšetřování pokračuje, oficiálních informací je
poskrovnu, ale sem tam se nějaké přeci jenom objevují.
Co je jisté, že čachry machry Elišky Colding trvaly neu-
věřitelné tři toky a že za celou tu dobu nikdo na nic ne-

přišel. To je u spolku s téměř 120 milionovým ročním
rozpočtem zcela mimo jakékoliv chápání. Profesionální
účtárna zaměstnává několik lidí, kteří dbají na správné
účtování. Jak to, že nikdo z nich na nic nepřišel, je záha-
dou. A když Colding »vyčistila« několik sokolských úč-
tů a stále vše procházelo, začala postupně sjednávat ban-
kovní úvěry, ze kterých čerpala peníze na své účty. Na-
konec se jednalo o tři úvěry v celkové výši 32 milionů
korun. Jak je možné, že asistentka starostky, bez jakých-
koliv ekonomických oprávnění získala přístupy do inter-
netového bankovnictví a zcela bezelstně si půjčovala
mobily dvou statutárních zástupců ČOS, ze kterých au-
torizovala smluvní dokumentaci a další kroky, to je
předmětem vyšetřování. Ale již dnes to svědčí o napros-
tém diletantismu a neuvěřitelné lehkovážnosti představi-
telů Sokola. (Dokončení na str. 11) Jiří GEISSLER

V tomto čísle Našich novin
* U hrobky zahráli hornisté - str. 5
* Hasiči zachraňovali pilota - str. 9

Lety - Letovanka Susan APLTO-
VÁ má velmi neobvyklou profesi -
je poradkyní pro pozůstalé. „Být
stále v kontaktu se smrtí je  nároč-
né, vyčerpávající,“ říká.
Zaměstnancům pohřebních služeb
se slangově říká »havrani«. Vní-
máte to slovo neuctivě, vadí vám?
Asi nemá smysl se tím zabývat. Lidé
to nejspíše říkají ze zvyku, ten výraz
časem zevšedněl. 
Poradce pro pozůstalé ale, předpo-
kládám, není »obyčejný« pohřebák,
havran. Co všechno máte v popisu
práce, čím vším se zabýváte?
Poradce pro pozůstalé je specifická

profesní kvalifikace, k jejímu získá-
ní musíte složit zkoušku u autorizo-
vané osoby. Certifikovaný poradce
pro pozůstalé není rádcem, jak pře-
stat plakat a truchlit po zemřelém. Je
spíše průvodcem na cestě truchlení,
nabízí oporu, aby pozůstalí nezůsta-
li na bolest a zármutek osamoceni.
Každý si smutek prožívá jinak, pro-
chází si cestou truchlení po svém.
Někdo si přeje o »tom« co nejrych-
leji přestat mluvit a zapomenout, ně-
kdo má naopak potřebu o zemřelém
stále mluvit, sdílet s někým vzpo-
mínky a bolest. Ti nejbližší jsou za-
saženi stejnou ztrátou, proto může

být možnost sdílet prožitky s někým
cizím, nestranným, ulevující.  A je
jedno, jestli nám blízký zemřel před
14 dny nebo dvěma lety. Bolest,
chybějící odpovědi na nezodpověze-
né otázky v souvislosti se ztrátou
blízkého nás mohou provázet stále.
Vy ale neradíte jen pozůstalým... 
Jsem tu i pro ty, kteří třeba mají ně-
koho vážně nemocného s prognózou
blízkého úmrtí a chtěli by si o tom
promluvit, zeptat se, řešit konkrétní
věci. Mnohdy přináší úlevu i samot-
ným umírajícím, když mohou otev-
řeně hovořit o tom, co bude, až tady
nebudou. (Dokončení na straně 3)

SRAZ V KEMPU. Stovky motorkářů
a tříkolkářů se druhý červnový ví-
kend sjely do karlštejnského kempu.
(Viz str. 11) Foto NN M. FRÝDL

Susan Apltová. Foto ARCHIV

Sokol řeší gigantický podvod
DOBŘICHOVICKÁ JEDNOTA PODALA TRESTNÍ OZNÁMENÍ NA NEZNÁMÉHO PACHATELE

18. června 2024 - 12 (880) Cena výtisku 10 Kč

Evropské volby: v našemkraji vyhrálo SPOLU

Půlku mého popela do moře, půlku na louku! přeje si poradkyně pro pozůstalé

Mladíci riskovali život,
záchranáři je natočili
Černošice - Na zadní »oji« osobního
vlaku se 14. června vezli tři mladíci.
V Černošicích je zachytila palubní
kamera řevnické záchranky.
„Při ošetřování zraněného cyklisty
natočila náhodou naše palubní ka-
mera podivnou zábavu tří mladist-
vých cestujících vzadu na osobním
vlaku,“ potvrdil NN ředitel záchran-
ky Bořek Bulíček. Policejní mluvčí
Středočeského kraje Barbora Schne-
eweissová iDNES.cz sdělila, že ka-
merový záznam prověří.            (mif)
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Výsledky voleb v obcích našeho kraje
KOHO VOLILI OBYVATELÉ DOLNÍHO POBEROUNÍ A PODBRDSKA DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU

Středočeský kraj (účast 37,97 %)
ANO 24,34 %
SPOLU 23,67 %
Přísaha a motoristé 11,21 %
Starostové 10,55 %
Stačilo 7,94 %
Česká pirátká strana 6,29 %
SPD a Trikolora 5,04 %

Praha-západ (účast 44,03 %)
ANO 15,32 %
SPOLU 32,86 %
Přísaha a motoristé 9,55 %
Starostové 13,22 %
Stačilo 5,06 %
Česká pirátká strana 8,85 %
SPD a Trikolora 4,07 %

Beroun (účast 37,93 %)
ANO 23,16 %
SPOLU 24,48 %
Přísaha a motoristé 11,38 %
Starostové 9,71 %
Stačilo 8,57 %
Česká pirátká strana 6,87 %
SPD a Trikolora 4,89 %

Černošice (účast 53,96 %)
ANO 10,73 %
SPOLU 39,72 %
Přísaha a motoristé 7,74 %
Starostové 12,67 %
Stačilo 3,22 %
Česká pirátká strana 11,68 %
SPD a Trikolora 3,56 %

Dobřichovice (účast 50,18 %)
ANO 10,81 %
SPOLU 38,66 %
Přísaha a motoristé 7,67 %
Starostové 14,03 %
Stačilo 4,60 %
Česká pirátká strana 11,18 %
SPD a Trikolora 2,55 %

Všenory (účast 47,93 %)
ANO 17,95 %
SPOLU 34,48 %
Přísaha a motoristé 7,87 %
Starostové 10,70 %
Stačilo 4,72 %
Česká pirátká strana 11,02 %
SPD a Trikolora 4,88 %

Karlík (účast 57,07 %)
ANO 11,05 %
SPOLU 36,40 %
Přísaha a motoristé 11,98 %
Starostové 11,52 %
Stačilo 4,14 %
Česká pirátká strana 8,75 %
SPD a Trikolora 5,52 %

Lety (účast 48,54 %)
ANO 10,59 %
SPOLU 36,98 %
Přísaha a motoristé 10,59 %

Starostové 13,82 %
Stačilo 3,23 %
Česká pirátká strana 11,31 %
SPD a Trikolora 5,20 %

Mořinka (účast 56,49 %)
ANO 19,17 %
SPOLU 32,87 %
Přísaha a motoristé 9,58 %
Starostové 12,32 %
Stačilo 2,73 %
Česká pirátká strana 4,10 %
SPD a Trikolora 8,21 %

Řevnice (účast 48,17 %)
ANO 13,56 %
SPOLU 33,56 %
Přísaha a motoristé 9,50 %
Starostové 12,10 %
Stačilo 3,21 %
Česká pirátká strana 10,57 %
SPD a Trikolora 4,13 %

Zadní Třebaň (účast 47,77 %)
ANO 19,37 %
SPOLU 28,77 %
Přísaha a motoristé 8,83 %
Starostové 13,39 %
Stačilo 4,27 %
Česká pirátká strana 9,67 %
SPD a Trikolora 4,55 %

Hlásná Třebaň (účast 55,42 %)
ANO 13,40 %

SPOLU 37,80 %
Přísaha a motoristé 8,80 %
Starostové 10,80 %
Stačilo 6,20 %
Česká pirátká strana 9,20 %
SPD a Trikolora 3,60 %

Karlštejn (účast 43,65 %)
ANO 19,50 %
SPOLU 26,95 %
Přísaha a motoristé 10,99 %
Starostové 7,09 %
Stačilo 8,51 %
Česká pirátká strana 9,21 %
SPD a Trikolora 4,25 %

Srbsko (účast 43,62 %)
ANO 17,64 %
SPOLU 32,62 %
Přísaha a motoristé 9,62 %
Starostové 10,16 %
Stačilo 8,02 %
Česká pirátká strana 11,22 %
SPD a Trikolora 2,67 %

Liteň (účast 35,10 %)
ANO 18,48 %
SPOLU 21,51 %
Přísaha a motoristé 11,81 %
Starostové 13,32 %
Stačilo 4,54 %
Česká pirátká strana 5,15 %
SPD a Trikolora 11,81 %

Svinaře (účast 50,37 %)
ANO 13,60 %
SPOLU 30,47 %
Přísaha a motoristé 11,53 %
Starostové 12,72 %
Stačilo 5,02 %
Česká pirátká strana 11,24 %
SPD a Trikolora 4,14 %

Skuhrov (účast 42,55 %)
ANO 22,44 %
SPOLU 29,59 %
Přísaha a motoristé 9,69 %
Starostové 8,16 %
Stačilo 8,67 %
Česká pirátká strana 4,59 %
SPD a Trikolora 5,10 %

Podbrdy (účast 51,56 %)
ANO 30,30 %
SPOLU 21,21 %
Přísaha a motoristé 12,12 %
Starostové 7,07 %

Stačilo 12,12 %
Česká pirátká strana 4,04 %
SPD a Trikolora 5,05 %

Vižina (účast 45,61 %)
ANO 22,11 %
SPOLU 19,23 %
Přísaha a motoristé 5,76 %
Starostové 10,57 %
Stačilo 18,26 %
Česká pirátká strana 7,69 %
SPD a Trikolora 10,57 %

Osov (účast 40,51 %)
ANO 22,72 %
SPOLU 22,72 %
Přísaha a motoristé 10,90 %
Starostové 12,72 %
Stačilo 12,72 %
Česká pirátká strana 1,81 %
SPD a Trikolora 3,63 %

Velký Chlumec (účast 36,03 %)
ANO 19,68 %
SPOLU 27,55 %
Přísaha a motoristé 13,38 %
Starostové 8,66 %
Stačilo 5,51 %
Česká pirátká strana 7,08 %
SPD a Trikolora 9,44 %

Všeradice (účast 36,01 %)
ANO 32,30 %
SPOLU 25,38 %
Přísaha a motoristé 12,30 %
Starostové 3,84 %
Stačilo 3,07 %
Česká pirátká strana 5,38 %
SPD a Trikolora 2,30 %

Nesvačily (účast 51,45 %)
ANO 41,42 %
SPOLU 28,58 %
Přísaha a motoristé 8,57 %
Starostové 4,28 %
Stačilo 1,42 %
Česká pirátká strana 5,71 %
SPD a Trikolora 2,85 %

Tmaň (účast 33,75 %)
ANO 27,24 %
SPOLU 19,81 %
Přísaha a motoristé 13,93 %
Starostové 8,35 %
Stačilo 8,97 %
Česká pirátká strana 1,85 %
SPD a Trikolora 6,50 %              (mif)

V Letech přišlo k volební urně 48,54 % voličů, většina z nich - stejně jako
jinde v našem kraji - dala hlas koalici sPoLu.     Foto Alena VANŽUROVÁ

JEDEN Z PRVNÍCH. Jedním z prvních voličů, kteří dorazili do volební místnosti krátce po jejím po otevření, byl v
Zadní Třebani Jiří Nádvorník. Foto NN M. FRÝDL
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Půlku mého popela do moře, půlku...
POKRAČOVÁNÍ ZE STRANY 1

Hovořím ze svých zkušeností. Půso-
bila jsem jako dobrovolnice v lito-
měřickém hospici a trávila spoustu
času u lůžek lidí, kteří si byli vědo-
mi, že již není cesty k jejich vyléče-
ní, ale chtěli si život dožít v poklidu,
bez bolesti a s láskou. Ano, bylo tam
spousta slz, ale také spousta smíchu,
lásky a pokory. A pochopení, jak po-
míjivý je náš čas na tomto světě.
Převážná část lidí se o smrti bojí ho-
vořit a ani o své poslední cestě ze
světa živých nepřemýšlí. Nejspíš si
ani neuvědomují, že se tím třeba vy-
stavují možnému osamocení na kon-
ci svého života.
Vystudovala jste Provozování poh-
řebnictví na střední odborné škole.
Přitahovalo vás téma smrti »odjak-
živa«, nebo jste měla ke studiu prá-
vě tohoto oboru jinou motivaci?
Vše přicházelo postupně. Vystudo-
vala jsem obchodní školu, ale po
mateřské jsem nastoupila »dočasně,
než si něco najdu«, jako administra-
tivní pracovnice do pohřební služby
hl. města Prahy. Byla to obrovská
zkušenost. Získávala jsem spoustu
nových, zajímavých informací, nav-
štěvovala instituce a prostředí, kam
se člověk běžně nedostane. Naplňo-
valo mě to, viděla jsem smysl v práci
s pozůstalými. Práce v pohřebních
službách je posláním. Když nastoupí
nový zaměstnanec, buď za dva měsí-
ce uteče, nebo zůstane navždy. Je to
tak nejspíš i se mnou.
Od malička jsem chtěla být učitel-
kou. Bavilo mě dozvídat se něco no-
vého, získávat nové znalosti a předá-
vat je dál. Když se konečně v roce
2006 podařilo škole ve Světlé nad
Sázavou získat akreditaci na otevře-
ní studijního oboru Podnikání v poh-
řebnictví, stala jsem se s radostí jed-
ním z jejích prvních žáků.   
»Soška« je obyčejně na čtyři roky.
Nikdy jste během té poměrně dlou-
hé doby nezapochybovala, zda jste
si vybrala správně? Neměla jste
nutkání od »toho« utéct?
Určitě ne! Měla jsem kolem sebe bá-
ječné studijní kolegy a úžasné profe-
sory. Spoustu věcí jsem již znala z
praxe a díky tomu, že studenti byli
z oboru, nasdíleli jsme si spoustu
zkušeností. Věřte, že o těchto téma-
tech si můžete odborně poklábosit
jen s těmi, kteří dělají stejné řemeslo
jako vy. A hlavně - proč bych utíka-
la? V pohřebnictví pracuji od roku
1992, vnímala jsem, že společnost
poskytuje málo možností lidem pra-
cujícím v tomto oboru se vzdělávat a
rozšiřovat si znalosti. Vysokoškolské
vzdělání jsem si pak dodělala na
ČZU. Vystudovala jsem Poradenství
ve vzdělávání, takže jsem si vlastně
splnila přání být učitelkou. Ve škole
sice neučím, ale vynahradím si to
přednáškami, či povídáním o téma-
tech, s nimiž pracuji. 
Vážně jste s vaší prací nikdy nechtě-
la »seknout«?
Jak jsem zmiňovala: když od této
práce hned neutečete, pohltí vás a
dáte jí všechno. Jsem také krizový
intervent a pokud vidíte, že vaše prá-
ce dává smysl, baví vás, je jedno, co
je to za obor. Každý má nějaké za-
městnání, pohřbít zemřelé také ně-
kdo musí. »Seknout« s tím se mi ne-
chtělo, ale moc mě mrzí to, že se na
nás, na pohřebáky, dost velká část
společnosti stále dívá skrz prsty. A
když se hovoří o pohřební službě,

tak často v negativním smyslu. My
přece nemůžeme za to, že lidé umí-
rají, my naopak pozůstalým podává-
me pomocnou ruku, sdílíme s nimi
zármutek. Byla bych ráda, kdyby si
ostatní uvědomili, že jsme také lidé
z masa a kostí. Máme rodiny, přáte-
le, chodíme do kina, nakupovat, jez-
díme na kole, doma vaříme a uklízí-
me, venčíme pejsky, píšeme s dětmi
úkoly. Smrt patří k životu a já si moc
vážím lidí, kteří se této náročné práci
věnují. Největší odměnou pro nás je,
když nám pozůstalí poděkují, že
jsme jim byli oporou v jejich bolesti.
Kdy vám, pokud se profese týče, by-
lo nejhůř? Vybavíte si konkrétní
okamžik, kdy jste se cítila vyhořelá
a měla pocit, že už dál nemůžete? 
I já jsem se stala během života pozů-
stalou, a ne jednou. Prožívala jsem
stejnou bolest a žal, jako ostatní, kte-
rým zemřel někdo blízký. Velmi bo-
lestivě jsem snášela, když mi zemřel
dědeček, skoro v náručí, a já mu ne-
mohla pomoct. Babička tak moc tru-
chlila, že se slovy Musím za dědou!
zemřela dva měsíce po něm. S touto
bolestí jsem bojovala dlouho. Někdo
by si mohl říct, holka, vždyť to máš
denně před sebou v práci, víš, jak s
tím pracovat. Ale tak to není, bolelo
to tak moc, že jsem nějakou chvíli
musela přestat pracovat s pozůstalý-
mi. Právě v té době jsem nejvíc cíti-
la, jak moc je potřeba být pozůsta-
lým oporou, poskytnout jim bezpeč-
né zázemí pro sdílení žalu, bolesti a
pocitů, jako nestranný. Opakovat
pořád dokola to samé svým blízkým,
kteří truchlí také, k úlevě nevedlo.
Mně v té chvíli moc pomohlo, že
jsem prošla intenzivním vzděláva-
cím kurzem Poradenství pro pozů-
stalé. Zkušenostmi, prožitky a lidmi,

se kterými jsem se setkala, mi přišla
obrovská úleva, že to, co dělám, a
chci dělat dál, má obrovský smysl. 
Musí být psychicky nesmírně ná-
ročné zabývat se denně smrtí, umí-
ráním, truchlením. Jak se od toho
»odpoutáváte«, jak, čím relaxujete?
Ano, být stále v kontaktu se smrtí,
bolestí a žalem je velmi náročné. Si-
tuace, s nimiž pracujeme, jsou op-
ravdu vyčerpávající, někdy se ani já
neubráním slzám. Psychohygiena,
třeba formou supervize, je velmi dů-
ležitá. Jsem členem Asociace porad-
ců pro pozůstalé a zde je nám super-
vize nabízející podporu i možnost
sdílení prožitků poskytována. 
Jinak se nejlépe zrelaxuji s rodinou.
Mám báječného přítele, který je mi
neskutečnou oporou a se kterým si
dokážeme užít spoustu zábavy i od-
počinku. Také jsem šťastnou dvojná-
sobnou babičkou. Strávit se svými
holčičkami a s přítelem den plný her,
smíchu i dovádění, je pro mě ten nej-
lepší lék na únavu či smutek z práce.
Nosíte si, obrazně řečeno, práci do-
mů, nebo je toto téma doma tabu?
Moje práce se nedá ohraničit běžnou
pracovní dobou. Je-li třeba něco řešit
hned, hned to řeším. Mluvit o smrti u
nás určitě tabu není. Rodina je zvyk-
lá, že »pracuji« i ve svém volnu.
Nechci v žádném případě téma, ani
vaši práci, jakkoliv zlehčovat, ale
přesto: dá se při ní zažít i něco vese-
lého, nebo dokonce komického? 
Prožíváme běžný lidský život, jako
každý, tak je jasné, že i v naší práci
se odehrávají různé situace. I úsměv-
né. Moje starší kolegyně se ještě v
době hlubokého komunismu účast-
nila pohřbu generálního ředitele ob-
rovského podniku. Byla tam zastou-
pena i vládní delegace, tak se to

hemžilo spoustou »tajných«. Smu-
teční řeč pronášel kolega zesnulého
z práce, kamarád v soukromí a za-
sloužilý člen strany. Byl z té situace
tak nervózní, že se mu klepal hlas,
přeříkával se a proslov dorazil tím,
že se ke konci otočil k rakvi a zvuč-
ným hlasem zvolal: Soudruhu Karle,
buď zdráv! Smuteční hosté vyprskli
smíchy a pan »kolega« omdlel...
V posledních letech vám nejspíš prá-
ce ubylo - je až k nevíře, kolik bu-
doucích nebožtíků si nepřeje poh-
řeb a stojí pouze o rozloučení »v úz-
kém kruhu rodinném«. Co tomu ja-
ko poradkyně pro pozůstalé říkáte? 
Pohřeb, stejně jako narození, patří
mezi přechodové rituály. Něco končí
a něco začíná. Pohřbení s obřadem je
velmi silným momentem, kdy by-
chom nejvíce mohli projevit bolest,
žal nad ztrátou svého blízkého a vy-
provodit ho s úctou na jeho poslední
cestě. Ti, co přijdou na pohřeb, dáva-
jí najevo pozůstalým, že i pro ně byl
zemřelý důležitým člověkem. Jejich
přítomnost, podání ruky, věta Je mi
to líto! bývá pro pozůstalé známkou
toho, že nejsou na zármutek sami.
Dnešní doba, kdy všichni někam spě-
cháme a všechno chceme mít rychle
vyřízené, nám přináší nesoulad, ner-
vozitu a unáhlená rozhodnutí. Tak i
rozloučení s blízkým zemřelým řeší
někteří lidé pouze po internetu. Ne-
líbí se mi to, ale nemohu rodině vnu-
covat něco, co si nepřejí. Každý pro
to má své důvody - málo času, chybí
peníze, nebo nemají dobrý pocit ze
stále stejného modelu rozloučení ve
studené síni krematoria. Ale tak to
být nemusí. Rozloučení »v úzkém
kruhu rodinném« může být posezení
nejbližších třeba jen s urnou v zahra-
dě. Mají přítomnost zemřelého, jsou
v prostředí, které je jim blízké a cítí
se tak nejlépe. Rozloučení na místě
neobvyklém i s rakví, lze samozřej-
mě uspořádat také. U řeky, v parku,
v domě smutku... Rozloučení jsme
dělali i v řevnickém Lesním divadle.
Po dohodě s pozůstalými připravíme
rozloučení podle jejich přání. 
Jaké instrukce ohledně posledního
loučení s vámi mají vaši příbuzní?
Moje rodina je seznámena s tím, jak
postupovat ve chvíli, až zemřu. Vě-
dí, že mám ráda kopretiny - kdyby
mi udělali pohřeb, kam by mi třeba
někdo chtěl přijít říct čau, byla bych
ráda, kdyby tam byly kopretiny. Pak
chci žeh. A hlavně jsem syna a příte-
le prosila, aby urnu s mým popelem
neukládali pod ten studený žulový
kámen na hřbitov. Přála bych si, aby
polovinu popela vysypali na modrou
hladinu moře a polovinu rozprášili
na rozkvetlé louce plné lučních ky-
tek. Tak bych byla spokojená, jinak
je budu chodit strašit...
Je to laciná otázka, uznávám, ale ne-
můžu si pomoci: Do cukrárny cho-
díte, na věneček, na rakvičku…?
I v naší branži se pořádají plesy, kon-
ference, různá setkání a často bývají
mezi zákusky i tyto tradiční dobroty.
Ráda si je dávám také v cukrárně.
Spalovače mrtvol jste viděla?
Samozřejmě, mám doma DVD.  Na
Oscara navržený film s excelentními
výkony pana Hrušínského a paní
Chramostové. Jsou tam záběry nád-
herného pardubického krematoria ve
stylu art deco. Loni jsem se účastni-
la oslav sta let jeho provozu, velký
zážitek...                 Miloslav FRÝDL

PORADKYNĚ PRO POZŮSTALÉ. Susan Apltová. Foto ARCHIV
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Ochotníci zvou Na správnou adresu
ŘEVNICKÝ DIVADELNÍ SOUBOR TENTOKRÁT NASTUDOVAL KOMEDII MARCA CAMOLETTIHO

Léto se blíží a s ním i pravidelně
uváděná inscenace Divadelního sou-
boru Řevnice. Tentokrát jsme si pro
vás nastudovali hru Marca Camolet-
tiho s názvem Na správné adrese.
Ztřeštěná komedie pojednává o tom,
že někdy nestačí jen podat si inzerát
a přijít na správnou adresu. Odkvéta-
jící kabaretní hvězda pronajímá ve
svém pařížském bytě pokoje. Soužití
žen rozdílných temperamentů není
jednoduché. Všechny obyvatelky
bytu se nezávisle na sobě rozhodnou
radikálně změnit život a všechny si
podají inzerát. Majitelka bytu hledá
nového nájemce, pianistka žáka, ma-
lířka model pro obraz Spartaka a slu-
žebná životního partnera. Všechny
čtyři inzeráty mají náhodně stejnou
značku, která však každá znamená
něco jiného. Pak už jen zvoní zvon-
ky u dveří a přicházejí zájemci. Čt-
vero mužů nejrůznějšího ražení se
sice dostaví na správnou adresu, ale
samozřejmě zrovna ve chvíli, kdy
není doma správná inzerentka... 
Představení uvedeme 5 .- 6. 7. a 12.
- 13. 7. od 20 hodin a 7. i 14. 7. od
17 hodin v Lesním divadle v Řevni-

cích. Těšit se můžete na herecké vý-
kony Zlaty Benešové, Terezie Čer-

vené, Markéty Hřebecké, Elišky Ve-
selé, Stanislava Adama, Tomáše

Horáček, který se ujal i režie, Jiřího
Nikodýma a Martina Tamchyny. Tě-
šíme se na vás! 

Terezie ČERVEnÁ, Řevnice

Tipy NN
* Herec Karel Dobrý a violoncellis-
ta Jiří Cikánek účinkují v představe-
mí Proces s Kafkou, které bude k
vidění 18. 6. od 18.00 v zasedací mí-
stnosti bývalého okresního úřadu v
Berouně. Vstupné 150 Kč.         (icb)
* Komentované prohlídky výstavy
obrazů malířky Zuzany Čížkové se
můžete zúčastnit 20. 6. od 18.00 v
salonku dobřichovické restaurace
Panská Zahrada. (as)
* Emil Viklický Trio vystoupí 20.
června od 20.00 na venkovní scéně
Clubu Kino v Černošicích.           (vš)
* Rocková skupina Alice koncertu-
je 20. 6. od 20.30 v Letním kině Be-
roun. Vstupné 590/690 Kč. (icb)
* Představení Naši furianti sehraje
20. - 23. 6. od 19.30 na nádvoří zám-
ku v Dobřichovicích místní divadel-
ní společnost. (as)
* Komentovaný koncert (nejen)
pro děti Císařův slavík aneb Návš-
těva na dvoře Čínského císaře uvede
21. 6. od 16.30 v Komunitním cent-
ru sv. Ludmily Tetín Trojanové trio.
Vstupné 100/50 Kč. (icb)
* Kapely Absolutní neklid, Xavier
Baumaxa, Zooblasters a Wocaties
banda zahrají na Summer festu, kte-
rý se koná 21. 6. od 17.00 na Ko-
menského náměstí v Dobříši. (veg)
* Červnové hraní v podhradí hostí
21. 6. od 17.30 Kiosek Mlsná Huba
v Karlštejně. (icb)
* Kapela Pharamis koncertuje 21.
června od 19.00 na náměstí Joachi-
ma Barranda v Berouně. (icb)
* Rockové hity nabídne 21. 6. od
20.00 v černošickém Clubu Kino
pětičlenná kapela Long Silence. (vš)
* Skupina Timudej bude vyhrávat
22. 6. od 20.00 v Lesním divadle
Řevnice.  (ubi)
* Kapela Vosí hnízdo zahraje 22. 6.
od 20.00 na fotbalovém hřišti v
Dobřichovicích. (zzp)
* Malou dechovou kapelu Beroun-
ská šestka si můžete poslechnout 23.
června od 17.00 na náměstí J. Bar-
randa v Berouně. (icb)
* Skupina Asonance koncertuje 23.
června od 19.00 v Lesním divadle
Řevnice. (ubi)
* Duo Sequeros vystoupí 27. 6. od
19.00 na náměstí Joachima Barran-
da v Berouně. (icb)
* Recitál Láska to (ne)jsou jen pís-
mena sestavený z písní, skečů a bás-
nických replik Voskovce, Wericha,
Suchého a Šlitra uvede Jitka Molav-
cová 29. 6. od 19.00 v geoparku
Barrandien Beroun.                      (icb)
* Zpěvačka Radůza koncertuje 29.
června od 20.00 na nádvoří zámku v
Dobřichovicích. (as)
* Folkrocková skupina Spolektiv
zahraje 30. 6. od 18.00 na náměstí J.
Barranda v Berouně. (icb)
* Výstava výtvarného kurzu malíř-
ky Martiny Fojtů je ve velkém sále
zámku Dobřichovice přístupná do
30. 6., denně 10 - 19.00. (as)
* Výstava fotografií Tomáše Hejlka
je v řevnickém Meandru instalována
do 29. září. (pef)
* Výstavu fotografií Olga Havlová
hostí do 31. 10. kostel sv. Jana Ne-
pomuckého v Tetíně. (ssl)

Dětský pěvecký sbor Radost vystoupil 7. června na pozvání Art Clubu Fer-
dinand v hlásnotřebaňské sokolovně. Sbor byl založen v roce 1961, děti z
Radosti zpívaly ve více než dvaceti evropských zemích. V uplynulých le-
tech sbor vystupoval na věhlasných hudebních festivalech, jako je Dvořá-
kova Praha, Pražské jaro či Smetanova Litomyšl. Kromě tohoto tělesa si
zazpívaly také děti z hlásnotřebaňského Hlásku. Nádherný zážitek, soko-
lovna praskala ve švech. Po vystoupení  bylo ještě připraveno divadýlko,
pohádka O princezně Solimánské v podání loutkového divadla Špalíček z
Plzně. Pro děti bylo připraveno občerstvení a každý malý návštěvník dos-
tal malý dárek. Děkujeme všem za moc hezké odpoledne.           Text a foto

Jitka švecová, Hlásná Třebaň

UŠOUŠ. Socha Hlídače Ušouše, jejíž autorkou je ředitelka ZUŠ Řevnice
Ivana Junková byla 13. června slavnostně odhalena před místní základní
školou. Každý, kdo se dotkne nosu, prý bude mít štěstí...          Foto ARcHIv

NA RŮŽKU. Nadšené publikum při vystoupení kapely Berounkáři v Hlásné
Třebani. Foto Jitka švecová

Do Hlásné přijela Radost, sál praskal ve švech

Country kapela Berounkáři, která je
doma v Karlštejně a okolí, se po del-
ší době sešla 7. června v hlásnotře-
baňské hospůdce Na Růžku. 
Ve stejný den se v místní sokolovně
konal také koncert pěveckého sboru
Radost (viz výše), takže jsme se do-
hodli, že hrát začneme až po jeho
skončení. S violou dorazila také or-
ganizátorka »konkurenčního« kon-
certu a všichni společně jsme si užili
nádherný večer plný krásných písni-

ček. Jen Karel, který na naše muzi-
círování jezdí až z Chodska, se ten-
tokrát omluvil - kolem Domažlic je
prý vše rozkopáno, a tak by mu ces-
ta trvala déle, než by stačil zahrát.
Všem zúčastněným patří velký dík,
hlavně šéfové Ivance, která nám
hraní dovolila a krásně se o nás sta-
rala. Tak zase příště - a snad se do-
kážeme dát dohromady za kratší do-
bu, než tentokrát...
Jitka ŠVECOVÁ, Hlásná Třebaň

Lidka s violou dorazila, Karel se omluvil

Kina v okolí
KINO ŘEVNICE
19. 6. 20.00 MÁME PRACHY! 
21. 6. 20.00 VE JMÉNU CTI 
22. 6. 16.00 LASSIE: NOVÉ
DOBRODRUŽSTVÍ 
22. 6. 20.00 MOTORKÁŘI 
26. 6. 20.00 TEN, CO SLAVÍ KAŽDÝ
DEN 
28. 6. 20.00 RYCHLE A NEMOŽNĚ 
29. 6. 16.00 IMAGINÁRNÍ PŘÁTELÉ
29. 6. 20.00 TICHÉ MÍSTO: PRVNÍ
DEN

MĚSTSKÉ KINO BEROUN
18. 6. 17.30 LÁSKA NA ZAKÁZKU 
18. 6. 20.00 VE JMÉNU CTI 
19. 6. 17.30 MIZEROVÉ: NA ŽIVOT A
NA SMRT 
19. 6. 20.00 DJANGO 
20. 6. 18.30 MOTORKÁŘI 
29. 6. 19.00 JÁ PADOUCH 4

LETNÍ KINO BEROUN
21. 6. 21.45 IMAGINÁRNÍ PŘÁTELÉ
22. 6. a 27. 6. 21.45 MOTORKÁŘI 
23. i 29. 6. 21.45 LÁSKA NA ZAKÁZKU
24. 6. 21.45 KASKADÉR 
25. 6. 21.45 MIZEROVÉ: NA ŽIVOT A
NA SMRT 
26. 6. 21.45 PRÁZDNINY S BROUČKEM
28. 6. 21.45 JÁ PADOUCH 4 
30. 6. 21.45 RYCHLE A NEMOŽNĚ 

KINO RADOTÍN
19. 6. 10.00 JAK ZACHRÁNIT DRAKA
– baby bio 
19. 6. 20.00 DJANGO 
20. 6. 20.00 ZAKÁZANÁ TOUHA 
21. 6. 17.00 PŘÍBĚH O PRINCEZNĚ
KAGUJE 
21. 6. a 27. 6. 20.00 MOTORKÁŘI 
22. 6. a 28. 6. 17.00 LASSIE: NOVÉ
DOBRODRUŽSTVÍ 
23. 6. 20.00 PRVNÍ DEN MÉHO
ŽIVOTA 
26. 6. 20.00 SETKÁNÍ S KARLEM OLI-
VOU ANEB VZTAHY ČEŠTINY A
NĚMČINY V PRŮBĚHU STALETÍ 
27. 6. 17.00 GUMP – JSME DVOJKA
28. 6. - 29. 6. 20.00 HORIZONT: AME-
RICKÁ SÁGA 
29. 6. - 30. 6. 17.00 SYLVANIAN FAMI-
LIES VE FILMU: DÁREK OD FREYI
30. 6. 20.00 SESTRY Z KOUŘOVÉ
SAUNY 

KINO CLUB ČERNOŠICE
Kino nehraje. (vš)
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Vážení sousedé, 20. června ve 22.51
nastane  letní  slunovrat  a  začne  tak
astronomické léto. Užijte si dovole-
né, prázdniny, udělejte si čas na sebe
a své blízké. 
K letnímu slunovratu mám již pátým
rokem  velmi  srdečný  vztah  -  chvíli
po půlnoci se nám narodilo naše třetí
dítě. Chvála bohu za to datum, nejde
zapomenout...! Týž  den  se  bude  od
19.00 konat letošní šesté veřejné za-
sedání Zastupitelstva městyse Liteň.
Oprava Chrástecké jde podle plánu.
Povedlo se nám zpracovat projekt a
získat  územní  rozhodnutí  na  stavbu
nového  veřejného  osvětlení,  se  kte-
rým se v projektu nepočítalo. V ko-
ordinaci se stavební firmou bude při-
položena i optika pro připojení k in-

ternetu, a to hned dvou poskytovate-
lů: Eurosignálu  a Cetinu. Budete  si
tedy  moci  vybrat.  Všechny  zemní
práce  budou  dokončeny  před  polo-
žením  dlažby,  do  nového  chodníku
již nebude nutno více zasahovat. 
Koncem června začne městys praco-
vat  na  dalším  stavebním  projektu  -
rekonstrukci  pěti  sběrných míst. To
nejexponovanější za kinem bude po
úpravách  uzamykatelné  se  vstupem
jen  pro místní  občany.  Stále  jsou  k
dispozici nádoby na odpad – modré,
žluté i BIO. Prosím, kdo nemáte, vy-
zvedněte si je, do budoucna budeme
redukovat  žluté  a modré kontejnery
ve sběrných místech. Naopak máme
dostatek kontejnerů (zvonů) na sklo
a kov; pokud víte o místě, kde vám
chybí, dejte nám vědět, umístíme. 
Prosím nezapomeňte zaplatit popla-
tek za odpady (do konce června ještě
bez PENÁLE), pejsky, hrobová mís-
ta a fakturu za vodné/stočné!

Na minulém veřejném zasedání jsme
schválili  rozpočet na oslavy 700  let
městyse  Liteň  -  Loučení  s  létem.
Nezapomeňte si dát do kalendáře da-
tum 31. srpna 2024. Této akci uděli-

la  záštitu  hejtmanka  Středočeského
kraje  Petra  Pecková,  která  nás  také
na oslavách navštíví. Moc děkuji. 
V rámci oslav 700 let od první píse-
mné zmínky o Litni a výročí 30  let
od úmrtí Jarmily Novotné - Daubko-

vé, operní pěvkyně a manželky maji-
tele zdejšího panství Jiřího Daubka,
bychom rádi uctili památku této svě-
tově  známé  osobnosti.  Vzhledem  k
významu J. Novotné nejen pro Liteň,
ale pro celou českou vlast, jsme ob-
čany  vyzvali  k  hlasování  o  přejme-
nování ulice Pode Zděmi na její po-
čest, aby nesla právě její jméno. An-
kety,  která  byla  zpřístupněna  skrze
Munipolis  a  web,  se  zúčastnilo  95
respondentů. Mohli vybírat ze dvou
variant  názvu  ulice:  a)  Jarmily No-
votné,  b)  J.  Novotné  -  Daubkové.
Většina  hlasujících  zvolila  první
možnost  -  na  Munipolis  81  %,  na
webu dokonce 90%. Budeme se tedy
těšit  na  nový  název  ulice  Jarmily
Novotné v Litni.
Kino již komplet svléklo lešení a je
se na co koukat. Novou fasádu si bo-
hužel oblíbil i datel. S ochránci pří-
rody se mu pokusíme vysvětlit, aby
se vrátil do lesa. (Dokončení na str. 6)

Školník přinesl fotky,
Nikolka zase žábu...
Osmdesát let  uplynulo 6. 6. od vylo-
dění spojeneckých vojsk v Norman-
dii. Největší námořní invaze v histo-
rii označovaná jako Den D zaháji-
la osvobození Francie a položila zá-
klady vítězství spojenců na západní
frontě. Žáci páté třídy ZŠ Liteň si at-
mosféru události připomněli se škol-
níkem Honzou Müllerem, který se o
vojenskou historii zajímá a oslav v
Normandii se třikrát zúčastnil. Před-
stavil nám literaturu s dobovými fot-
kami, ukázal své snímky z míst, kde
se událost odehrála. Páťačka Nikola
zase přinesla ukázat »žábu«, kovo-
vou pomůcku k dorozumívání para-
šutistů ve tmě. Nikolce ji přivezl dě-
deček, jenž Normandii také navští-
vil... Hana HAvELkovÁ, ZŠ Liteň

U hrobky zahráli hornisté
Slavnostní den Jarmily Novotné, který při-
pomněl její významnou operní kariéru i 30.
výročí  úmrtí,  se  v  Litni  konal  25.  května.
Památce  výjimečné  sopranistky  a  herečky
se přišly poklonit stovky návštěvníků.
Den začal v kostele sv. Petra a Pavla, kde se
za pěvkyni konala slavnostní mše svatá. „Je
důležité si připomínat odkaz Jarmily Novot-
né nejen jako umělkyně, ale i jako člověka,
který  celý  život  podporoval  českou  kultu-
ru,“ uvedla Ivana Leidlová ze spolku Zámek
Liteň. Odpoledne byla výjimečně zpřístup-
něna hrobka rodiny Daubků. Součástí vzpo-
mínky  byla  přednáška  Filipa  Wittlicha  o
historii a výzdobě hrobky, jejímž autorem je
architekt Antonín Wiehl. Milým překvape-
ním byl hudební doprovod. Návštěvníci sly-
šeli  symfonické  básně Vltava  a  z Českých
luhů a hájů Bedřicha Smetany v úpravě pro
osm horen, které měla J. Novotná nejraději.
Zájem  o  zhlédnutí  této  významné  kulturní
památky byl veliký. Návštěvníky neodradil
ani déšť, který setkání u hrobky zahájil.
Slavnostní den vyvrcholil večerním koncer-
tem  Pocta  Jarmile  Novotné  v  netradičním
koncertním  prostoru  stodoly  zámku  Liteň.
Mluveným slovem průběh večera okořenila
Dita Hradecká. (Dokončení na straně 6)     (ek)

Kino svléklo lešení, fasádu si oblíbil datel
OSLAVÁM SEDMI SET LET MĚSTYSE LITEŇ UDĚLILA ZÁŠTITU STŘEDOČESKÁ HEJTMANKA

Aktuální zprávy z Litně, Leče, Bělče, Vlenců a okolí    6/2024 (159)                

MILÉ PŘEKVAPENÍ. Koncert hornistů u hrobky rodiny Daubků. Foto Jan Žirovnický

K ohlášenému úhynu ryb v Leči vyjížděli liteňští hasi-
či. Na místě se našlo několik mrtvých ryb u hráze ryb-
níka, ropné látky na hladině nebyly nalezeny. Správce
rybníka o menším úhynu věděl a monitoruje ho - prý se
jedná o běžnou nemoc ryb. Jednotky se poté vrátily zpět
na své základny. 
S berounskými hasiči vyjížděla liteňská jednotka k Srb-
sku (na snímku), kde byl ohlášen požár odpadu uvnitř
vybydlené  budovy  ve  směru  na  Karlštejn.  Na  místě
události  již  zasahovala  jednotka CHS Beroun. Na po-
kyn velitele zásahu jsme se vybavili vlastní džberovou
stříkačkou, kbelíky a zapojili se do hasebních prací. Po
lokalizaci požáru se jednotka vrátila zpět na základnu.
I  letos jsme byli úspěšní v krajském dotačním řízení -

jednotka získá sto  tisíc korun na doplnění ochranných
pomůcek.               Text a foto Jiří HRÁCH, SDH Liteň

LiteňskéOKÉNKO

Hasiči vyjížděli k mrtvým rybám i hořícímu odpadu
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Fotbalová sezona končí, nová začne soustředěním u zámku Humprecht

Zálesáci pekli buřty, přenocovali v Jezevčárně

Pokračují práce v interiéru, finišují
práce na fotovoltaické elektrárně a
elektrorozvodech. Budou následovat
terénní úpravy kolem budovy a na-
pojení svodů na dešťovou kanaliza-
ci. Společně s knihovnicí již zabyd-
lujeme knihovnu a v září se těšíme
na setkání v nových prostorách.
Chceme občanům knihovnu co nej-
více zpřístupnit - pošlete nám, pro-
sím, vaše návrhy na otevírací dobu
knihovny, nejlépe na email: knihov-
na@mestysliten.cz
Máme ukončeno výběrové řízení na
nového ředitele naší ZŠ - David Beč-
vář bude jmenován k 1. 8. 2024. Již
teď pracuje se současným vedením
školy na předávání agendy a sezna-
muje se se školou. Velmi děkuji sou-

časné ředitelce Ivetě Černé a zástup-
kyni Emě Malé za jejich práci v up-
lynulých sedmi letech a za součin-
nost při změně vedení školy. 
Uplynul první rok od zahájení spolu-
práce mezi Tenisovým klubem Liteň
a SportClubem Řevnice. Dvacet li-
teňských dětí pilně trénuje a zájem o
tenis ze strany rodičů narůstá. Liteň-
ský kurt je k dispozici a nově se roz-
šiřuje nabídka sportovních aktivit
pro nejmladší děti. Od září je pláno-
váno vést sportovní kroužek pro na-
še tříleté spoluobčánky. Víte, že li-

teňský tenisový kurt je 20 metrů pěš-
mo od mateřské školy a že trenéři si
děti vyzvedávají přímo ve školce?
V případě zájmu se již nyní infor-
mujte na tel.: 602 216 747.
Ve dnech 7. a 8. 6. se konaly volby
do Evropského parlamentu. Děkuji
oběma volebním komisím v Bělči i
Litni za bezvadnou organizaci voleb.
Účast v Litni byla  33%, v Bělči
47%. Více na www.volby.cz. Na
podzim se uvidíme znovu...
Sledujte naše FB a WEB stránky a
pro aktuální info do vašich telefonů

se zaregistrujte do Munipolisu.
S přáním krásného zbytku června

Tomáš JuraJda, starosta litně

Fotbalová sezóna se nezadržitelně
chýlí ke konci, pomalu můžeme za-
čít bilancovat.
Výsledky v soutěžních zápasech a
turnajích jsou pro nás sice důležité,
ale v klubu máme hlavně velkou ra-
dost ze stále se zvětšující mládežnic-
ké hráčské základny. Doufáme, že
směr, kterým jsme se vydali před os-
mi lety -  věnovat se intenzivně mlá-
deži a výchově dětí majících kladný
vztah ke sportu a našemu klubu - bu-
de mít v brzké budoucnosti i cíl: ob-
novení mužské kategorie. Muži nám
stále chybí, zato máme maximální
počet družstev v mládežnických ka-
tegoriích. V turnajích nám běhali a
bojovali pěti a šestiletí kluci i holky
v mini, dále o dva až čtyři roky star-
ší v mladší a starší přípravce. Velice

dobrou sezonu odehráli mladší žáci -
z 22 okresních týmů skončili za
družstvy Č.L.-U Beroun, Zdic a v
těchto dnech bojují o třetí místo ve
dvojzápase se sdruženým celkem
Chlumec/Hostomice. Starší žáci a
dorostenci skončili shodně na šes-
tém místě ve svých soutěžích. V
těchto zápasech je k vidění řada poh-
ledných kombinací, nasazení a fy-
zická připravenost.
Příprava na novou sezonu začíná již
3. srpna týdenním soustředěním v
Nepřívěci u Sobotky. Letos to bude
již 7. ročník. Okolo padesáti dětí se
šesti trenéry budou sportovat od rána
do večera  na dohled krásného zám-
ku Humprecht, který máme ze spor-
tovního areálu jako na dlani.

Miloslav klIMENT, fk liteň

U hrobky hráli hornisté
(dokončení ze strany 5)
Ta se příběhu J. Novotné věnuje již
mnoho let. Kühnův smíšený sbor
pod taktovkou Jakuba Pikla, sólisté
Helena Mihaľová, Ondřej Benek a
Aleš Hendrych sklidili bouřlivý pot-
lesk publika. Program nabídl melo-
die předních českých skladatelů, jež
Novotná milovala, včetně Dvořáko-
vých moravských dvojzpěvů a Sme-
tanovy Prodané nevěsty. Repertoár
zpestřily Tři zpěvy pro smíšený sbor
J. Suka a Čtyři ženské sbory J. Jež-
ka. Výjimečnou atmosféru koncertu
dodalo vystoupení klavíristky Kate-
řiny Ochmanové a violoncellistky
Judity Škodové. 
„Jsem moc ráda, že návštěvníky a
občany Litně pozdravil prostřednic-
tvím dopisu i Jiří Daubek. Zdravotní
stav syna J. Novotné, který žije v
USA, nedovolil jeho osobní návště-
vu Litně,“ doplnila Leidlová. 
Den byl nejen oslavou odkazu No-
votné, ale také připomínkou jejího
neuvěřitelného přínosu české a svě-
tové kultuře. „Jsem nesmírně vděč-
ná všem, kteří se podíleli na přípra-
vě akce, i všem účinkujícím, kteří
důstojně uctili památku výjimečné
ženy,“ uvedla ředitelka Zámku Li-
teň. Ten v následujících měsících
chystá další program.  Od 4. do 7. 7.
se zde bude konat výtvarný plenér
amatérských malířů Max Pirner:
Láska, myšlenka a život. V září se
návštěvníci mohou těšit na scénické
provedení částí Mozartových oper.
Další info na www.zamekliten.cz
Eliška kofroňová, Zámek liteň

Kino svléklo lešení, fasádu si oblíbil...
DOKONČENÍ ZE STRANY 5

Liteňské aktuality
* vystoupení žáků a šerpování de-
váťáků je na programu Zahradní
slavnosti, jež se koná 26. 6. od 16.00
za hlavní budovou ZŠ Liteň.    (zml)
* Svoz bioodpadu se koná: 21. - 23.
6. v Litni u benzinky, 28. - 30. 6. v
Litni před kostelem, 5. - 7. 7. v Leči
před klubovnou a 12. - 14. 7. v Litni
v horním parku Třebízského.   (zml)

Liteňští Zálesáci se v květnu vydali do Solvayových lo-
mů - na snímku. Nechyběla jízda vláčkem, zmrzlina a
pořádný oběd. Po prohlídce expozice pokračovala vý-
prava do Svatého Jana, kde si děti vyšly i na vyhlídku
nad kostelem. Na odreagování si zahrály několik her a
pak se vydaly autobusem zpátky domů. 
V červnu je čekal výlet do Brdských lesů, kde nakonec
děti i nocovaly. Samozřejmě nemohlo chybět klasické
zálesácké opékání špekáčků a hraní na kytaru. Přenoco-
vali jsme  ve srubu jménem Jezevčárna. 
Také jsme se vypravili do Javornického údolí, které už se
připravuje na stavění stanů. Musela se posekat vysoká
tráva a dodělat poslední opravy i renovace před zaháje-
ním tábora. Zálesáci byli letos úspěšní v krajském dotač-
ním řízení - získali peníze na dokoupení pěti stanů a
obnovu sportovního vybavení. Stejně tak nám pomáhají

příspěvky od několika obcí a rodičů, za což jim moc
děkujeme.         Text a foto Jiří HrácH, Zálesák liteň

V neděli 26. května pořádal Klub přátel školy (KPŠ) ZŠ Liteň rodinné od-
poledne. Akce měla podpořit komunikaci mezi rodiči. KPŠ se snaží orga-
nizovat spolupráci mezi rodiči a školou, v rámci možností pomoci k zajiš-
ťování výchovné činnosti a zlepšení školního prostředí. Rodiče měli mož-
nost seznámit se, popovídat si, podělit se o zkušenosti. Na třídních schůz-
kách není možnost diskuse a tato akce měla vést k podpoře zájmů dětí. Na
odpoledne byla připravena pohádková cesta Alenka v říši divů, na konci
trasy dostaly děti malé odměny. Zástupci KPŠ napekli a na ohništi si mohli
všichni opéct špekáčky, které jsme získali sponzorským darem. Děti využi-
ly hřiště v areálu u nové školní budovy a pohrály si. Bohužel nás  rozehnal
déšť. Foto Zdena Zárubová Kateřina JÍCHová, KPŠ Liteň

Nedělní rodinné odpoledne rozehnal déšť

Fotbaloví starší žáci FK Liteň. Foto Miloslav KLIMENT

Novinkou je divadlo
Závěr školního roku v liteňské Naší
škole se nese také v duchu výletů a
různých uměleckých aktivit. Žáci
vyjíždějí s průvodci na výlety do
různých koutů republiky. Podívají se
do Bělče, na Křivoklát, do Českého
Švýcarska, Mariánských Lázní, Tel-
če i Prahy. Tradicí se stal výměnný
pobyt v Německu, kterého se účast-
ní žáci 8. a 9. třídy. Studenti byli tý-
den ubytováni v hostitelských rodi-
nách, povídali si anglicky či němec-
ky a prozkoumali partnerskou školu.
Kromě Wormsu navštívili Mann-
heim i Frankfurt a. M. 
Třídy také připravují akademii, jež
se koná 19. 6. od 16.00 v areálu Po-
de Zděmi. Zváni jsou všichni, kdo
chtějí školu podpořit a dobře se po-
bavit. Novinkou je divadelní před-
stavení, které si připravili deváťáci
pod vedením Aničky Rychtaříkové.
K vidění bude 20. 6. od 18.00 ve
všeradické Galerii M. D. Rettigové.
Jana Sukdoláková, NŠ liteň
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Parkování povolí obsluha hospody
VEŘEJNÉ JEDNÁNÍ ZASTUPITELŮ ZAJÍMALO DESET OBYVATEL VŠERADIC 

Aktuální informace ze Všeradic a okolí 6/2024 (390)

DEN DĚTÍ. Pro malé návštěvníky dětského dne byly připraveny kreativní dílničky, vyřádit se mohli v hasičské pěně.   Foto Jaroslava HADŽIOSMANOVIČ

Šestnáct bodů měli na programu zas-
tupitelé Všeradic na veřejném zase-
dání, které se konalo ve čtvrtek 23.
května. Na schůzi se sešlo šest zastu-
pitelů, zájem o jejich jednání proje-

vilo deset spoluobčanů. Ústředním
tématem byla uskutečněná rekonst-
rukce povrchů před obecní hospo-
dou, plánovaná revitalizace hlavní
návsi a kroky, které musí obec uči-
nit. Zastupitelé také jednohlasně
schválili účetní závěrky a závěrečný
účet obce za loňský rok.
Přítomní obyvatelé Všeradic se pře-
vážně ptali na parkoviště před hos-
podou Na Růžku. „I na obecní úřad
přišly dotazy na to, zda je možné
dlouhodobě parkovat na nově vznik-
lém parkovišti. Bohužel, možné to
není, protože by návštěvníci sálu či
pivnice neměli kde parkovat. Proto

se zastupitelé usnesli, že parkovací
místa mohou využívat nájemci sálu
na základě povolení udělené obcí
Všeradice a návštěvníci hospody na
základě ústního povolení obsluhy,“
sdělil starosta Martin Šebek.
Poslední projednávané body se týka-
ly podílů obcí na financování rozší-
ření čistírny odpadních vod. Obec
Všeradice stavbu finacovala a nyní
dochází k finančnímu vyrovnání nad
rámec dotace dle kapacity pro jedno-
tlivé obce. Po odpovězení dotazů
občanů starosta zasedání ukončil.  
Jaroslava HaDžioSmanovič,

všeradice

Těší mě, že se v obci
stále něco děje...
Vážení spoluobčané! Zdravím
všechny sousedy do přicházejícího
léta. Rád bych poděkoval za kultur-
ní život v obci. Velmi mě těší, že se
stále něco děje a obyvatelé Všeradic
mají možnost se kulturně vyžít.  
V minulém měsíci jsme si mohli spo-
lečně užít Staročeské máje. Ještě
jednou děkuji Mirce Suché za orga-
nizaci, hasičům za pomoc, mladým
májovníkům a mateřské školce za
krásné vystoupení. 
Začátek tohoto měsíce se pro změnu
nesl ve znamení dětí, pro které míst-
ní spolky připravily krásný den plný
zábavy. Zde bych velice rád vypíchl
a poděkoval za spolupráci mezi ko-
munitním centrem, sborem dobro-
volných hasičů a fotbalisty, kteří
společně pomohli přinést radost
mnoha dětem. Jsem opravdu rád, že
díky dobrovolné aktivitě našich ob-
čanů si přinášíme radost pro nás i
naše děti a velice za to děkuji. 
Zastupitelstvo obce se v květnu sešlo
na veřejném zasedání. Program byl
tentokrát zaměřen na schválení ak-
tivit nutných k revitalizaci obecní
návsi. Tématem byla také čistírna
odpadních vod a zhodnocení re-
konstrukce povrchu před obecní
hospodou.                 Martin ŠeBek,

starosta Všeradic

Děti řádily v pěně
i na skákacím hradu
V neděli 9. června si děti ze Všera-
dic a okolí užívaly den zábavy při-
pravený jen pro ně. 
Program byl opravdu bohatý. Hned
v úvodu všechny přivítal starosta
Martin Šebek, který poděkoval spol-
kům za pomoc a komunitnímu cent-
ru za organizaci. Malé i větší děti
měly připravená stanoviště na kte-
rých plnily úkoly. Kreativní doved-
nosti mohly zúročit v dílničkách,
které připravilo komunitní centrum
Krápníček. Sbor dobrovolných hasi-
čů Všeradice dětem předvedl svou
techniku a výzbroj. Zábavu zpestřil i
pěnou, na kterou se všechny ratoles-
ti s radostí vrhly. (Dokončení na str. 8)

Mezinárodní ART Sympozium ve
Dvoře Všerad přivítalo umělce z ce-
lé Evropy.
V malebném prostředí všeradického
Dvora Všerad se ve středu 5. června
sešlo dvanáct talentovaných umělců
z České republiky, Slovenska, Pol-
ska a Německa, aby se zúčastnili
devatenáctého ročníku prestižního
ART Sympozia. Tento mezinárodní
umělecký projekt nabízí jedinečnou
příležitost ke kreativnímu propojení
umělců z různých kultur a prostředí.
Během deseti dnů strávených v na-
šem kraji se umělci ponořili do mí-
stní atmosféry a čerpali inspiraci z
přírodních krás i kulturního dědictví
regionu. Výsledky jejich tvůrčího
úsilí, které odrážejí různé styly a
techniky, jsou k vidění v Galerii a
muzeu M. D. Rettigové. Výstava,
která představuje díla vytvořená bě-

hem letošního sympozia, je otevře-
na až do 16. srpna. Přijďte se i vy
podívat na jedinečnou expozici a
podpořte umělce, kteří svým talen-

tem a odhodláním přinášejí nové,
svěží pohledy do světa umění.

Lenka StibaLová,
Dvůr všerad, všeradice

NA VERNISÁŽI. Vernisáž výstavy děl vytvořených na letošním sympoziu se
v Galerii M. D. Rettigové konala 15. června.       Foto Lenka STIBALOVÁ

Sympozium skončilo, díla jsou k vidění do půlky srpna
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Krápníček hledá nové lektory a nabízí místa na příměstském táboře

V pondělí  27. května členové Zák-
ladní organizace Českého zahrádkář-
ského svazu Všeradice organizovali
společnou brigádu. Cílem byl úklid
kolem místního hřbitova a zušlech-
tění parčíku. 
„Tyto práce provádíme pravidelně
každý rok. Letos máme po volbách
nové posily, a tak nám jde práce od
ruky,“ přibližuje akci předseda míst-
ní organizace zahrádkářů Václav
Sedláček.
Organizace pečuje také o obecní
hrob a v neposlední řadě se celoroč-
ně stará o pomník padlým. Pravidel-
ně také organizuje zájezdy, a to ne-
jen pro své členy. „Rád bych touto
cestou pozval všechny členy našeho
spolku, ale i obyvatele Všeradic, Vi-
nařic, Podbrd a Nesvačil na zájezd,
který pořádáme ve čtvrtek 27. červ-
na. Cílem bude návštěva zámku
Kuks a zahradního centra v Jaromě-
ři,“ říká Sedláček.
Účastníci výletu mají sraz v 8.00 u
všeradické pošty, předpokládaný ná-
vrat je kolem 18.00. Cena zájezdu je
200 Kč, děti v doprovodu rodičů po-
jedou zdarma. V případě zájmu si

místo můžete rezervovat u paní Obo-
řilové na telefonu 728 633 209.
Jaroslava HaDžiosmanoViČ,

Všeradice

Všeradičtí zahrádkáři na brigádě u hřbitova.              Foto Ivana KACLOVÁ

Na konci května uspořádalo všera-
dické komunitní centrum Krápníček
poslední volnočasové aktivity pro
děti, mládež i dospělé v tomto škol-
ním roce. 
„Máme velkou radost, že se nám le-
tos podařilo zorganizovat sedm pra-
videlných kroužků pro děti a jeden
pro dospělé i seniory,“ říká vedoucí
komunitního centra Zuzka Pouzová. 
O kroužky je velký zájem, proto se
centrum bude snažit rozšířit kapacity
i nabídky. „Hledáme další lektory,
kteří by měli zájem organizovat vol-
nočasové kroužky. Převážně se jed-
ná o hudební, taneční nebo třeba mo-

toristický, kutilský či jiný. Pokud
bude mít kdokoli zájem nabídnout
pro naše děti, mládež či dospělé ne-
bo seniory pravidelný volnočasový
program, budeme moc rádi, když se
k nám přidá,“ doplňuje Pouzová.
Přes léto nabízí centrum jeden pří-
městský tábor, na kterém v tuto chví-
li zbývá ještě sedm volných míst. Na
konci srpna bude možné se hlásit do
kroužků pro děti na nový školní rok.
Snad se přidají další nadšenci a na-
bídka pro děti a mládež bude ještě
bohatší, než dosud.            Text a foto
Jaroslava HaDžiosmanoViČ,

Všeradice

Zahrádkáři chystají zájezd do Jaroměře
ČLENOVÉ MÍSTNÍ ORGANIZACE SPOLEČNĚ ZUŠLECHŤOVALI PARČÍK U VŠERADICKÉHO HŘBITOVA

Děti řádily v pěně...
(Dokončení ze strany 7) 
Členové FK Všeradice připravili
sportovní disciplíny. Zájemci zkou-
šeli běžet s míčem a dát gól, pro-
běhnout slalom s míčkem či se pro-
jít na chůdách. Když se podařilo dě-
tem projít všechna stanoviště, čeka-
la na ně odměna v podobě hračky
dle vlastního výběru. Děti měly také
od obce limo a buřty zdarma. Vel-
kou radost měly nejmenší ze skáka-
cího hradu a z krásných obrázků,
které na obličeji vykouzlila paní
Kamila. Organizátoři mysleli i na
rodiče, ti si mohli dopřát vynikající
kávu, pivo či klobásu. 
Moc děkujeme všem dobrovolní-
kům i spolkům za přípravy a po-
moc. Hlavní cíl »dětská radost« byl
splněn, těšíme se na příští rok.
Jaroslava HaDžiosmanoViČ,

Všeradice 

Sezonu »jako na horské dráze« zakončili fotbalisté obhajobou
Náročný úkol čekal A-mužstvo všeradických fot-
balistů v jarní části sezony okresního přeboru.
Katastrofální výsledky z konce podzimu, zakon-
čené prohrou na hřišti posledních Neumětel, nás
odsunuly na 10. příčku.
Úvod jarní části také nezačal dobře. Kvůli pro-
hospodařenému prvnímu poločasu na hřišti rezer-
vy ČLU Beroun jsme i přes velký tlak ve druhém
poločase prohráli 1:3. Následoval veliký impuls
do zbytku sezony, zápas s tehdy první Zadní Tře-
baní. Přesto, že jsme téměř celý druhý poločas
hráli v oslabení, uhájili jsme výhru 1:0. Násle-
dovala série šesti vítězných zápasů: Hudlice 5:1,

Podluhy 3:1, Stašov 4:2, Trubín 3:2, Zaječov 4:3.
Bohužel jsme ale vypadli v semifinálovém zápase
okresního poháru s Trubínem po výsledku 2:3.
Remíza 2:2 na hřišti berounského Cembritu naru-
šila pohodu v jarní části. Sice následovala výhra
nad Novým Jáchymovem 4:2, ale remíza v Žebrá-
ku 2:2 a výsledky jarních suverénů, Chyňavy a
Trubína, stvrdily, že budeme bojovat »jen« o
konečné třetí místo. K dalšímu zápasu jsme jeli do
Chyňavy, kde se již chystalo předávání poháru pro
vítěze okresního přeboru. Vedli jsme 2:0, ale vel-
ké chyby v defenzivě rozhodly o prohře 2:5.
První šanci na stvrzení třetího místa jsme domácí

prohrou 1:4 s Drozdovem, přímým konkurentem
o bronzovou příčku, promarnili. Spoléhat jsme se
tak museli v posledním kole na výhru Hudlic, kte-
ré Drozdov hostily. Hudlicím se skutečně podaři-
lo vyhrát a na nás bylo dojít si k vítězství nad zlo-
menými Neumětely, které již měly jistý sestup.
Byla z toho jednoznačná výhra 7:2 a obhajoba
třetí příčky se tak povedla.
Sezona to tedy byla jako na horské dráze. V na-
šich zápasech bylo většinou k vidění velké množ-
ství gólů, bohužel také do naší sítě. Naše obrana
patřila mezi nejhorší v soutěži. V letní přípravě je
na čem pracovat. I tak ale můžeme hodnotit sezo-
nu 2023/24 jako výsledkově podařenou. Znovu
jsme uhráli jeden z nejlepších výsledků dospělého
fotbalu ve Všeradicích za posledních několik de-
kád.  Jiří Černý, FK Všeradice
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Okrsková  soutěž  v  hasičškém  sportu  se  konala
25. května v Lážovicích. Jako jedna z mála obcí
byla Vižina zastoupena družstvem dětí, žen i mu-
žů. Děti v požárních útocích začínaly, následova-
ly útoky žen a nakonec mužů. Ženy byly nejús-
pěšnější, získaly pohár a třetí místo. Do okresní-
ho kola postoupili i muži. Další okrsková soutěž

se bude konat 10. 5. 2025 u nás, ve Vižině. Určitě
budeme víc trénovat, aby doma zůstalo co nejvíc
medailí. Jana FIaloVá, Vižina
V sobotu 8. června si mladí hasiči z Vižiny užili
dobrodružné odpoledne - byla pro ně přichystána
hra v lese. Úkolem bylo dostat se na nepřátelské
území  a  zachránit  zraněného  pilota. Malí  hasiči
využili dovednosti, které se naučili  na hasičském
kroužku. Pracovali s mapou, použili buzolu, sla-
ňovali, překonávali vodní tok, ošetřovali zraněné-
ho. Celou dobu komunikovali vysílačkou s velite-
lem. Po splnění náročného úkolu je čekala odmě-
na a zasloužený odpočinek u ohně.       Text a foto

Irena RanDáKoVá, Vižina

V neděli 5. května se  již podruhé členové Příro-
dovědného spolku Dobříš sešli ve Vižině s místní-
mi  zájemci  o  přírodu,  aby  prošli  malebné  okolí
obce  a  společně  pozorovali  zástupce  tamní  avi-
fauny.  Krajina  je  zde  příjemně  pestrá.  Mozaika
tvořená  smíšeným  lesem,  křovinami,  starými
ovocnými stromy a loukami je ideálním útočištěm
pro  běžné,  ale  i  specifické  ptačí  druhy,  které
bychom jinde obtížně hledali. Součástí akce byla
také ukázka kroužkování. Účastníci vycházky se
tak mohli seznámit se svými ptačími sousedy tak-
říkajíc »tváří v tvář«. 
Na místo jsme dorazili již v brzkých ranních ho-
dinách. Při přípravě ornitologických sítí nás neú-
navně povzbuzoval svým energickým zpěvem sk-
řivan polní. Ozývala se kukačka a také jsme obje-
vili hnízdo bažanta obecného s dvanácti vajíčky.
Keře  se  hemžily  pěnicemi  vlašskými  a  ťuhýky
obecnými, kteří se nedávno vrátili ze svých zimo-

višť.  Slibný  začátek.  K  naší  velké  radosti  jsme
mohli  návštěvníkům  představit  dvanáct  ptačích
druhů: sýkoru koňadru, sýkoru modřinku, pěnici
černohlavou,  strnada  obecného,  ťuhýka  obecné-
ho, bramborníčka černohlavého, budníčka menší-
ho, kosa černého, lindušku lesní, pěnici vlašskou,
šoupálka dlouhoprstého. Třešničkou na dortu byl
krutihlav obecný, který k nám zavítal až z daleké
ciziny. Jeho nožka byla opatřena španělským or-
nitologickým kroužkem.
Během akce jsme na lokalitě zaznamenali třiačty-
řicet ptačích druhů. Za zmínku určitě stojí hrdlič-
ka divoká, luňák červený, budníček větší a na po-
slední  chvíli  se  o  rozšíření  seznamu  pozorova-
ných druhů postaral strnad luční, který nám zapó-
zoval  na  vrcholku  keře.  Společné  dopoledne  se
vydařilo, děkujeme za pozvání.

Jana KolaříKoVá, 
Přírodovědný spolek Dobříš

Hasiči zachraňovali pilota
VIŽINSKÉ ŽENY ZÍSKALY NA SOUTĚŽI V LÁŽOVICÍCH POHÁR

Informační měsíčník obce pod Skálou a brdskými Hřebeny 6/2024 (53)

Krutihlav dostal na nožku španělský kroužek

S POHÁREM. Vižinská výprava na hasičských závodech, které se v Lážovicích konaly koncem května.               Foto ARCHIV

Vižinské aktuality
* Rodinný den s programem pro celou rodinu se
po roce opět uskuteční 22. 6. od 14.00 ve vižin-
ském sportovním areálu. Vystoupí zde malí i vel-
cí  tanečníci  ze  skupiny Tanči  s námi, hořovické
gymnastky a šikovní králíci předvedou své umění
v králičím hopu. Součástí odpoledne bude nohej-
balový  turnaj  tříčlenných  týmů  i  turnaj  v  ping-
pongu.  Pro  děti  bude  připravena  letní  bojovka,
dopravní hry, výtvarné dílničky, malování na ob-
ličej,  jízda  na  koních  a  diskotéka.  Pochutnat  si
budete  moci  na  rolované  zmrzlině,  výborných
burgerech i grilovaných dobrotách.                (zuh) 
* Veřejné zasedání zastupitelstva obce Vižina se
bude konat v pondělí 24. června od 18 hodin na
zdejším obecním úřadu.   (zuh) 
* Film Aristokratka  ve  varu,  který  si  obyvatelé
Vižiny vybrali prostřednictvím ankety, se bude v
místním sportovním areálu promítat  v sobotu 13.
července od 21.30 hodin.  (zuh)
* Příměstský tábor pro děti prvního stupně zák-
ladní školy se uskuteční od 15. do 19. 7. ve vižin-
ském sportovním areálu.   Děti zde budou denně
od  8  do  16.00.  Po  tuto  dobu  nebude  hřiště  pří-
stupné veřejnosti. Děkujeme za pochopení.  (zuh)

Neznámý vandal láme stromky
Už jedenáct nově vysazených ovocných stromků
poškodil neznámy vandal. Bezdůvodně jim ula-
muje větve. Několik stromů je zlomených v kme-
ni, čímž jsou nenávratně poškozeny. Ovocné st-
romy jsme zde vysázeli proto, aby z nich za pár
let měli užitek lidé z naší vesnice. Již nyní se stá-
vají cílem vycházky některých místních, aby po-
zorovali, jak se stromky uchytily a jak rostou.
Mají z nich radost, kterou nějaký pitomec kazí.
Prosím: pokud někoho uvidíte lámat stromky,
hned volejte Policii ČR. Děkujeme! Text a foto

Zuzana HŮLOVÁ, starostka Vižiny

Noviny z VIŽINY
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Profesionální služby již 14 let, konzultace
zdarma, makléř nejen pro okolí, prodej
nemovitostí-kompletní servis, odhady,

zajištění úvěrů a hypotéky, zhodnocení peněz.

724 322 483, kares@dumrealit.cz

SERVIS mobily,

 

  / 

MARTIN KAREŠ
Majitel realitní kanceláře
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Vánoce na řece: stromek, salát i dárky
MEZI HLÁSNOTŘEBAŇSKÝMI JEZY SE 15. ČERVNA USKUTEČNIL PÁTÝ ROČNÍK NETRADIČNÍ PLAVBY
Mezi hlásnotřebaňskými jezy se 15.
června konal pátý ročník netradiční
plavby. 
Sraz byl u karlštejnského jezu, ale ve
14.00 nebylo na louce ani jedno pla-
vidlo. Mysleli jsme si, že na našem
voru pojedeme asi sami. Najednou
se ale začali trousit účastníci a nako-
nec se přihlásilo 18 plavidel. V
15.30 bylo vyhlášeno vyplutí. Nastal
šrumec. Všichni už chtěli být na vo-
dě, čtyři kluci na kajaku se dokonce
hned »udělali«. Naštěstí Berounka
není studená, sundali mokrá trika,
naskákali do lodě a plulo se dále. Na
palubě našeho voru i na vodě byla
super nálada díky písničkám, které
připravil Jirka Vávra.  
Další karambol: kluci se zase »cvak-
li«, hasiči přispěchali hned na po-
moc. Blbý bylo, že jeden z hochů zt-
ratil dioptrické brýle. Potápěl se, ale
nic... Děti plnily své úkoly a my
jsme se s vorem pomalu blížili k láv-
ce, kde byl připraven závod. Nej-
větší zážitek byl, když k našemu vo-
ru připluli kluci coby Vánoce a roz-
dávali nám dárky. Vedle voru byl -
ozdoben suchý vánoční stromek, na
voru stůl, židle, na stole bramborový
salát a řízky. Fantastické!  

U lávky byl natažen přes řeku pro-
vaz jako startovací čára. Na lávce
rozhodčí a mnoho diváků. Všechny
posádky chtěly vyhrát, voda stříkala,
jak zabíraly, pěkná podívaná. V
19.00 byly nejprve všechny děti od-

měněny hezkými dárky, a pak byli
vyhlášeni vítězové jednotlivých ka-
tegorií. Absolutním vítězem plavby
se staly Vánoce - putovní kajak. Pak
se ještě opékaly buřty, pilo pivo, ví-
no i kořalička a bylo veselo. Účast-

níkům i všem, kteří se na této akcí
podíleli, patří velký dík.   Text a foto
Jitka ŠVeCOVÁ, Hlásná Třebaň 

O víkendu 7. - 9. 6. se v Autokempu Karlštejn uskutečnil sraz motorových
tříkolek a motorek. Zúčastnilo se ho 385 návštěvníků, 120 tříkolek a 53
motorek. Přes víkend zahrálo sedm kapel. Konvoj spanilé jízdy projel 8. 6.
Litní, Tetínem, Srbskem i Mořinou a kolem hradu se vrátil zpět do kempu.
Program obohatila zábavná a chvílemi dechberoucí Trial show Lukáše
Petráčka z Hořovic. Díky Městysi Karlštejn i MP Řevnice za spolupráci a
těšíme se na příští rok.          Text a foto Hana MaToušková, Řevnice

Z našeho kraje
* setkání seniorů se na obecním
úřadu v Zadní Třebani koná 19. 6.
od 14 hodin. Hana NeJeDlÁ
* Blešího trhu aneb Výměny věcí
před Městskou knihovnou v Berou-
ně se můžete zčastnit 20. června od
11 do 18.00. (icb)
* Zábavné odpoledne pro děti se
uskuteční 21. 6. od 16.00 před Sru-
bem U Kocoura v Letech. Součástí
akce bude pasování předškoláků a
zábavný program s Tlapkovou pat-
rolou. (mahu)
* Farmářské trhy se konají 22. 6.
od 8 do 12.00 před zámkem v Dob-
řichovicích. Andrea sViTÁKOVÁ
* Tradiční jarmark ručních výrob-
ků pro malé i velké hostí 22. 6. od 9
do 16.00 Muzeum Českého krasu v
Berouně. (icb)
* Oslava Dětského dne se uskuteční
23. 6. od 14.00 v areálu karlštejnské
hasičské zbrojnice. Děti čekají sou-
těže i DJ Olda Burda.                (zmk)
* Veřejné zasedání zastupitelstva
Zadní Třebaně se bude konat 26. 6.
od 18.00 v místním Společenském
domě. Hana NeJeDlÁ
* Farmářský trh se u nádraží v
Mokropsech koná 29. 6. od 8 do
12.00. Stejný den jsou farmářské tr-
hy i na náměstí Centrum Vráž.    (zč)
* Dětský den v oboře Rudolfa Fiřta
uspořádali 15. 6. liteňští myslivci.
Nejprve se konaly rybářské závody,
poté střelba ze vzduchovky i z luku
a následovalo posezení s výbornými
klobásami a špekáčky z udírny. (kk)
* Výluka na trati mezi Zadní Třeba-
ní a Lochovicemi potrvá do 10. 7.,
všechny vlaky jsou nahrazeny auto-
busy. Další info na https://www.zad-
nitreban.cz. (pef)
* K vážné havárii vozu BMW u
Svinař byli 6. 6. přivoláni záchraná-
ři, hasiči i policie. Auto ve velké
rychlosti doslova urazilo několik st-
romů a skončilo mimo silnici. Ři-
dička byla s lehkým zraněním pře-
vezena do nemocnice. (bob)
* K požáru v průmyslovém areálu v
Letech vyjeli řevničtí profesionální i
místní dobrovolní hasiči 16. 6. ráno.
Hořící elektroodpad ve velkoobje-
movém kovovém kontejneru ulili
jedním vodním proudem a po vylo-
žení kontejneru  materiál dohasili na
volném prostranství.  (jar)

I přes své běžné starosti a povinnosti vyplývající
z vykonávání mysliveckého práva si řevničtí

myslivci vychovávají svůj myslivecký »potěr«.
Kroužek Poznávej přírodu při řevnické škole ve-
de členka našeho sdružení Martina Březinová. Je-
jí otec byl dlouholetým hospodářem a drtivá vět-
šina našich řevnických členů prošla jeho výcho-
vou a mnoho z nás na něj s láskou vzpomíná. 
Martina se jeho odkaz a lásku k přírodě snaží pře-
dat dnešní mládeži, což vzhledem ke vztahu mla-
dých k mobilním telefonům, počítačům a bezdu-
chému vysedávání s kamarády znamená velký boj
a trpělivost. V minulém týdnu navštívili v Řevni-
cích soukromého chovatele a na vlastní oči si mo-
hli prohlédnout živého rysa, krkavce nebo diko-
brazy. Kupodivu je mezi rodiči i mládežníky o
kroužek velký zájem, a tak možná v budoucnosti
vychováme zdatné adepty, kteří zastoupí dosluhu-
jící členy našeho mysliveckého spolku. 

Text a foto Bořek BUlÍČeK, Ms Řevni-

V kempu měly sraz tříkolky a motorky

Absolventi koncertovali
Absolventský koncert žáků ZUŠ
Řevnice se v místním Zámečku ko-
nal 4. 6. Zahrály houslistky  ze třídy
Lenky Kolářové Anežka Frýdlová,
Lada Halamová, Adéla Součková a
Alexandra Živná. Dalšími absolven-
ty byli violistka Rozálie Mihalíková
ze třídy Kristýny Kolářové, flétnist-
ky Laura Galbavá, Alice Güntnero-
vá i Alexandra Živná pedagoga Du-
šana Navaříka a fagotista Vojtěch
Brenner ze třídy Václava Fürbacha.
Absolventy doprovodil pro tuto pří-
ležitost sestavený komorní smyčco-
vý orchestr řízený D. Navaříkem.
Petra FrÝDlOVÁ, Zadní Třebaň

Foto NN M. FrÝDl

Vor vypluje do Řevnic v pátek

Dobřichovičtí sokolové podali trestní oznámení
(Dokončení ze strany 1)
Vedení sokolské jednoty v Dobřichovicích se od počátku poměrně důsled-
ně snaží na věc upozorňovat, nenechávat nic usnout, případně zamést pod
koberec. I proto nakonec jednota podala trestní oznámení na neznámého
pachatele, abychom se nedočkali závěru, že podezřelá z podvodu je po smrti
a tím pádem se věc odkládá. Žádný soudný člověk si přeci nemůže myslet,
že takovou škodu s takovým průběhem mohla spáchat pouze jedna osoba,
bez vědomé či nedbalostní pomoci dalších kolegů, nebo zaměstnanců úvě-
rující banky. Zkrátka je třeba, slet - neslet, i nadále být ve střehu a dohlížet
na vše, co se v Tyršově domě a jeho okolí právě děje. Aby nám jednou nezů-
staly jenom oči pro pláč. Jiří Geissler, Dobřichovice

Mladí myslivci si prohlédli rysa a dikobrazy

Stavbu voru dokončoval třetí červnový víkend
na zadnotřebaňském Ostrově Řevničan Petr
Marval (na snímku) se studenty SOŠ Jarov Pra-
ha. V pátek 21. 6. po 14.00 bude vor za asisten-
ce kamer ČT spuštěn na vodu a  popluje do Řev-
nic. Akce je součástí oslav 120. výročí založení
Dělnické besedy Havlíček, které v Řevnicích vy-
vrcholí 22. června. Foto NN M. FRÝDL
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* výroba a doprava betonových směsí
* čerpání betonu 

* výroba a montáž betonových bloků a panelů 
* prodej stavebních písků a štěrků

***

Tel.: 257 710 426, 602 227 869

e-mail: dispecink@ osbet.cz, info@osbet.cz; www.osbet.cz
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Výlet na zámek Opočno uspořádali
zahrádkáři ze Zadní Třebaně. 
Zámek vznikl přestavbou původně
gotického hradu v 16. století. Po ná-
ročných opravách arkád z roku 1887
se počátkem 20. století za Josefa Co-
lloredo-Mansfeld stal noblesním re-
prezentačním sídlem. Pro historic-
kou a uměleckou hodnotu byl pro-
hlášen národní kulturní památkou.  
Zámek nás oslnil. Prošli jsme celé 1.
patro, obdivovali africkou síň, ložni-
ce, salony, snídaňový pokoj, obra-
zárnu, knihovnu, sbírku historických
zbraní... Opravdu nádhera. Měli
jsme štěstí na mladou průvodkyni,
která velmi zajímavě vyprávěla o
historii zámku i jeho majitelích.
Celý den nám sice pršelo, ale náladu
nám to nepokazilo. Po prohlídce
Opočna jsme autobusem popojeli do

Dobrušky, kde byl zamluven oběd v
restauraci U Jelena. Ještě nám zbý-
valo trochu času, tak jsme zašli k
rodnému domu F. L. Věka-Heka.
Zde je od roku 1972 stálá expozice,
ale bohužel bylo zavřeno.
Po obědě  hurá do autobusu a odjezd
směr Třebechovice pod Orebem, na
výstavu betlémů. V muzeum je jich
více naž 400, nejcennější je mecha-
nický betlém Proboštův. My jsme už
toto muzeum navštívili, a tak naše
skupinka usedla do cukrárny na ná-
městí. Čekali jsme asi hodinku a půl,
objednali si Aperol Spritz a vklidu
popíjeli. Čas uběhl velmi rychle a už
jsme se zase šinuli k autobusu, aby-
chom se vrátili zpět domů. Velké po-
děkování patří Ríšovi Votíkovi za
zorganizování tohoto výletu.
Jitka ŠVECOVÁ, Hlásná Třebaň

Eva zajímavě vyprávěla o historii zámku
ZADNOTŘEBAŇŠTÍ ZAHRÁDKÁŘI USPOŘÁDALI VÝLET DO OPOČNA, DOBRUŠKY A TŘEBECHOVIC

Výlet pro seniory směr západočeský
Bečov nad Teplou připravil Obecní
úřad Hlásná Třebaň. 
Když jsme na místě vystoupili z au-
tobusu, hned se nám naskytl krásný
pohled na vysokou skálu nad řekou
Teplou, kde se vypíná impozantní
státní hrad Bečov založený v první
polovině 14. století a barokní zámek,
který k němu přibyl ve století 18.
Došli jsme na nádvoří a čekali, až
nás průvodce vezme na prohlídku,
Jenže - tak jednoduché to nebylo:
museli jsme procházet bezpečnostní
kontrolou jako na letišti. V roce
1985 byl českými kriminalisty nale-

zen v zásypu hlíny poklad - relikviář
svatého Maura.  Pod  podlahu hradní
kaple ho ukryli poslední majitelé
areálu Beaufortové, když museli
opustit Československo. Restauro-
vání se ujal Státní úřad památkové
péče, práce trvaly jedenáct let. Op-
ravdu nádhera. Relikviář je hodno-
tou srovnatelný s korunovačními
klenoty.  
Dalším  z místních pokladů je dia-
dém Eleonory Beaufort-Spontin. Ce-
na se odhaduje na 2 miliony korun.
Zajímavé je, že do 80. let byl klenot
uložen v papírové krabici na zámku
Kozlov. A ještě bylo nalezeno sto tři-

atřicet lahví archivního vína, která
jsou stále v dobré kondici. To jsme
ale neviděli...  
Po dobrém obědě jsme se rozdělili -
někdo šel do Muzea historických
motorek a hraček, druhá část do Be-
čovské botanické zahrady. Vznikla v
1918 a byla velmi slavná - říkalo se
jí druhé Průhonice. Rozkládá se na
jedenácti hektarech, její prohlídka
by trvala celý den. My jsme měli bo-
hužel čas jen devadesát minut, ale i
to, co jsme viděli, stálo za to. Je to
jediná takto velká botanická zahra-
da, která si na sebe dokáže vydělat...
Velký dík Vladimíru Dohnalovi za

tento nápad, Anetce Soldánové, kte-
rá se o nás starala a též OÚ Hlásná
Třebaň. Moc jsme si to užili. 
Jitka ŠVECOVÁ, Hlásná Třebaň

VÝLETNÍCI. Hlásnotřebaňská výprava na výletě v Bečově nad Teplou.  Foto ARCHIV

Naše noviny vybírají

PŘEDPLATNÉ
na 2. pololetí 2024

Naše noviny upozorňují abonenty,
že na konci června skončí jejich
předplatné. Pokud máte o doručová-
ní NN zájem i nadále, je třeba si ho
znovu objednat. NN do prosince
vyjdou 13 x, výtisk v prodeji stojí
10 Kč, předplatitele 9 Kč. Předplat-
né na 2. pololetí tedy činí 117 Kč.
Abonenti ze Zadní Třebaně už mají
vydání NN bez přílohy Aktuálně ze
Třebaně do konce roku předplacená,
nic tedy platit nemusí. Ti, kteří chtě-
jí NN posílat poštou, zaplatí i s poš-
tovným 20 Kč/číslo celkem 377 Kč.
V případě,  že nechtějí platit poštov-
né, je možné NN nechávat v redakci
(Zadní Třebaň, Třebaňská 96) nebo
na udané adrese v Z. Třebani či Řev-
nicích, kde si je budou vyzvedávat.  
Předplatné vybírají: Ema MALÁ
(Z. Třebaň, Třebaňská 190), Stanis-
lava FRÝDLOVÁ (Z. Třebaň, Tře-
baňská 96). Předplatné lze poukázat
na účet 2901710092/2010. Nezapo-
meňte uvést doručovací adresu a
variabilní symbol: 142624. (NN)

Týden v kempu Villaggio Riccio na italském poloostrově Gargano strávili před polovinou června osmáci a deváťáci z řevnické základní školy. Kromě kou-
pání v Jaderském moři a výletů po okolí také hráli fotbal či volejbal a nacvičovali na školní akademii. Foto NN M. FRÝDL

Senioři z Hlásné Třebaně se vypravili za svatým Maurem

Školáci strávili týden v Itálii, u moře sportovali a nacvičovali na akademii

NA NÁMĚSTÍ. Část účastníků zájezdu do Opočna.                   Foto ARCHIV
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Chceme víc, do první ligy! hlásí atleti
REPREZENTANTI ASK DIPOLI NA MISTROVSTVÍ STŘEDOČESKÉHO KRAJE ZAZÁŘILI

Atleti ASK Dipoli Černošice Dobřichovice na Mi-
strovství Středočeského kraje zářili.
Na krajském mistrovství ve víceboji startovalo
osm našich atletů starších a sedm mladších. Bron-
zovou medaili zde vybojovala Adéla Houdková v
sedmiboji starších žákyň a s přehledem se kvalifi-
kovala na červencové Mistrovství ČR. Na limit
cílil i čtvrtý v pořadí, starší žák Lukáš Babáček a
pátý dorostenec Pavel Hanč. Mladší žactvo starto-
valo v pětiboji - Barbora Houdková zvítězila a na
4. místě ji o pouhých 10 bodů jistila Tereza Hav-
líčková. Obě si zajistili také premiérovou účast na
Mistrovství České republiky. Obrovský úspěch a
velká gratulace všem vícebojařům. 
Mladší žactvo závodilo v Kutné Hoře a ASK Di-
poli vybojovalo sedm medailí! Mistryní kraje se
stala Barbora Houdková v běhu na 1500 m, vyhrá-
la s přehledem start-cíl, čtvrté místo obsadila ve
skoku do výšky. Stříbrnou medaili vybojovala
Markéta Hokrová v hodu oštěpem a přidala bron-
zovou medaili v hodu míčkem. Bronzovou medai-
li vybojovala i Tereza Havlíčková v běhu na 60 m
překážek. Vše zakončila štafeta 4x300 m, která
také získala bronz.
Starší žactvo dovezlo tři krajské medaile! Atleti
ASK Dipoli ovládli tyčkařskou soutěž - v žácích
zvítězil Lukáš Babáček, v žákyních Anna Valentý-
na Jelínková. Stříbrnou medaili si odvezl Matěj
Vyšinský v hodu diskem a Adéla Houdková v ho-
du oštěpem i ve skoku o tyči. Štafeta žákyň na
4x300 m získala také stříbrné medaile, žákovská
štafeta skončila na nepopulárním 4. místě. 
Závodníci nejstarší kategorie dovezli 7 zlatých, 5

stříbrných a 8 bronzových medailí! Krajskými
přeborníky se stali David Dvořák na 100 m, Miku-
láš Mutinský na 400 m, Amélie Klajmonová na
1500 m, Tomáš Vodička na 200 m, Matyáš Urban
na 5000 m, Klára Zbožínková na 100 m překážek,
Lucie Hlavičková na 400 m překážek a štafeta žen
na 4x100m. Všem závodníkům děkujeme za vý-
borné výsledky a reprezentaci klubu. 

Jeden úspěch za druhým
Díky podpoře města se podařilo v roce 2023 v
Černošicích postavit sektor na skok o tyči. Od té
doby sbírají místní skokani jeden úspěch za dru-
hým. Na mistrovství České republiky má splněné
limity už pět našich atletů - Anna Jelínková, Adéla
Houdková, Lukáš Babáček, Hana Ambrožová a
Anna Šimková.  Tyčkařskou přípravu atletů v Čer-
nošicích začali trenéři Tomáš Vodička a Kateřina
Siebeltová. Postupně poté klub zajistil trenérku
Justýnu Holubovou, která se specializuje pouze na
skok o tyči. 
Druhé i třetí kolo družstva ASK Dipoli mužů i žen
ve II. lize s přehledem vyhrála! Obě družstva tak
navázala na 1. kolo a jasně vévodí celkové tabul-
ce. Poslední kolo družstev se koná v polovině
srpna a předpokládáme, že nestane-li nic mimo-
řádného, oba naše celky postoupí do baráže o I.
ligu. Držíme palce, ať se vytyčený cíl podaří spl-
nit. Velké díky za podporu ligového týmu patří
našemu partnerovi, Středočeskému kraji, Národní
sportovní agentuře, městu Černošice.  
Chceme víc, chceme do I. ligy! 

Kateřina SiEbElTOvá, ASK Dipoli

Turnajem o Pohár starosty Třebaně
bylo 8. června znovuotevřeno fotba-
lového hřiště na Plovárně u horního
hlásnotřebaňského jezu.

Vše organizoval Jirka Vávra se sta-
rostou obce Tomášem Snopkem,
Martinem Autratou a Honzou Kal-
housem. Turnaje se zúčastnila čtyři

družstva: Žízeň, Juniors, AFK Plo-
várna a Velmi pozdní plovárenský
sběr. Hrálo se systémem každý s kaž-
dým 15 minut - víc by kluci stejně asi
nezvládli, bylo šílené vedro. Turnaj
měl charitativní podtext, rádi jsme
pomohli našemu kamarádovi Jonášo-
vi Paškovi. Předání vybraných 16
211 Kč starostou Snopkem bylo vel-
mi dojemné...
Slavnostního zahájení se ujal Jirka
Vávra, na začátky turnajů na Plovár-
ně zavzpomínali Tonda Štěpánek a
Tomáš Malý. Martin Slavík zazpíval
státní hymnu, spolu jsme zazpívali
»hymnu« třebaňskou Hlásná Třebaň
je krásná a já jsem pak ještě přidala
známou píseň Zelená je tráva. Po
velkém aplausu byl slavnostní výkop
a začal litý boj. Kluci na hřišti poda-
li obdivuhodný výkon všech, v tom
vedru to fakt na výbornou. První
místo vybojoval tým AFK Plovárna,
druhá byla Žízeň, třetí Velmi pozdní

plovárenský sběr. Všem patří obrov-
ské poděkování.   Jitka ŠvEcOvá,

Hlásná Třebaň

NA BEDNĚ- Úspěšné závodnice ASK Dipoli.
Foto Kateřina SIEBELTOVÁ

ČTYŘIKRÁT ZLATO. Závodníci z AC Olympia vyrazili na poslední soutěž
sezony v aerobicu do Jičína a byli opravdu úspěšní. Všechny čtyři týmy zís-
kaly zlatou medaili. Dětský hattrick sestav Dášenka čili život štěněte (na
snímku), Dračí doupě a Světlo ve tmě doplnili dospěláci - Bohové Olympu.
V Jičíně se děti stihly podívat i na proslulou Rumcajsovu lavičku, vyfotily se
u železného Draka na náměstí a ochutnaly dobroty v cukrárně i pizzerii.
Domů jsme se vraceli plní dojmů a šťastných zážitků - celý autobus zpíval
We are the champions...      Text a foto Katka ČERNÁ, AC Olympia Všenory

Sport po okolí
* Olympijského běhu se v Tetíně
můžete zúčastnit 19. 6. Více info na:
https://www.olympijskybeh.cz/zavo
dy/tetin-2024. (zml)
* Turnaj mužů v malé kopané Me-
moriál Pepíčka Končela se hraje 22.
června v Karlštejně. Na stejném hři-
šti změří 23. 6. mladší žáci síly na
turnaji O Pohár Karla IV.            (fot)
* Festival sportu hostí 22. 6. od 10
do 18.00 autokemp Na Hrázi v Be-
rouně. Zájemci si budou moci vy-
zkoušet atletiku, horolezectví, kano-
istiku, plavání, tenis.. (icb)
* Oslavu ukončení sezony pro hrá-
če, rodiče i příznivce pořádá FK
Slavoj Řevnice na svém fotbalovém
hřišti 28. 6. od 15.00. (pef)

Pohár starosty na obnoveném hřišti vybojoval tým AFK Plovárna

Erika znovu opanovala krajské přebory
Osmiletá Erika Pešková z Řevnic
obhájila post středočeské jedničky

v babytenise na krajských přebo-
rech, které se konaly 8. a 9. června
v Mladé Boleslavi. V konkurenci
32 dívek z celého kraje v sobotu
nejprve vyhrála pětičlennou skupi-
nu, díky čemuž byla v neděli nasa-
zena do hlavní soutěže. V té suve-
rénně došla do finále, kde deklaso-
vala 6:1 Kláru Hendrichovou z LTC
Rakovník. Vítězstvím na turnaji se
Erika kvalifikovala na VIII. mist-
rovství České republiky, které se
bude konat v září v Rakovníku.
Prvenství Erika vybojovala už v ha-
lové sezoně na únorových přebo-
rech. Tehdy si vítězstvím zajistila
nominaci na halové mistrovství
České republiky v babytenise, kde
skončila na 10. místě.     Text a foto

Martin PEŠKA, Řevnice

Vítězové turnaje družstvo AFK Plovárna.                          Foto Jitka ŠVECOVÁ
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Ruku rozhodčímu nikdo nepodal...
MISTROVSKÁ FOTBALOVÁ SEZONA 2023/2024 V POLOVINĚ ČERVNA DEFINITIVNĚ SKONČILA

Poberouní - lety uhájili krajskou
1. B třídu, Ostrovan Zadní Třebaň
se po bídných jarních výkonech
protrápil k sedmému místu v ok-
resním přeboru. Karlštejn zůstává
ve třetí třídě, postoupit se mu ne-
podařilo. (mif) 

LETY, 1. B třída
fK lety - fC Jílové 4:1
Branky: Koštialik, Švejda, Kis-
cher, vlastní
FK Lety zůstává i pro příští sezonu
účastníkem krajské 1. B třídy! Defi-
nitivně se o tom rozhodlo v zápase s
Jílovým. Domácí byli od začátku
pod tlakem hostů a hlavně vlastní
nervozity. Ve 30. minutě presovali
Letovští několika hráči obranu hos-
tů, která zazmatkovala a malá domů 
skončila v síti. Druhý poločas již byl
jiný. Ve 49. minutě unikl Koštialik,
jeho sólo skončilo na tyči, ale než
stačila obrana zareagovat, stejný
hráč míč doběhl a z těžkého úhlu jej
dorazil do branky - 2:0. V 69. minu-
tě opět unikl obraně hostí aktivně
hrající Koštialik, v pokutovém úze-
mí byl brankářem faulován a z pe-
nalty zvýšil Švejda na 3:0. Hosté
snížili také z penalty za faul. V 88.
minutě se po pasu Švejdy ocitl před
brankou Dominik Kischer a jeho pří-
zemní střela na přední tyč ukončila
gólové hody - 4:1.       Jiří KÁrNÍK
Nová Ves pod Pleší - fK lety 1:4
Branky: Koštialik 2, Popovits,
Chalupa
Hosté začali náporem a v 8. minutě
už se radovali z gólu. Středem hřiště
unikl Popovits, před vybíhajícím
brankářem nezištně přihrál Koštiali-
kovi, který uklidil míč do prázdné
branky. Ve 20. minutě zahrál Kuzha-
lev rukou v pokutovém území, do-
mácí kopali penaltu, ale Štěpán ji
kryl! Ve 38. minutě bylo po stan-
dardce srovnáno. Druhý poločas byl
vyrovnaný, útoky se přelévaly z jed-
né strany na druhou. V 77. minutě
poslal Krtek křižný pas na nabíhají-
cího Koštialika, který z úhlu překo-
nal brankáře - 1:2. V 83. minutě od-

centroval Koštialik míč do pokuto-
vého území a nabíhající Popovits
dorazil míč do domácí sítě. Čtvrtou
branku přidal v 90. minutě přesnou
ranou po sólu Chalupa.                 (jik)

VŠERADICE, okresní přebor 
Všeradice - drozdov 1:4
Branka: Suchý
Všeradice - Neumětely 7:2
Góly: Václav Šebek 2, lenkvík, Su-
chý, Tomáš Šebek, Bábela, Hruška 

ZADNÍ TŘEBAŇ, okres. přebor
OZT - Stašov 1:1
Branka: Vrátný 
S posledním týmem tabulky to měla
být jasná záležitost, ale Ostrovan se
jarem vyloženě protrápil. Sice se už
v 16. minutě po krásné individuální
akci Suchého prosadil mladíček
Vrátný, ale hosté, kteří opouštějí ok-
resní přebor, vyrovnali po změně st-
ran z penalty.                               (Mák)
OZT - Čl Union Beroun B 0:4
Hosté ještě nebyli zachráněni, a tak
přijeli s posilami z A-mužstva. Proto
je výsledek tak jednoznačný. OZT
jako nováček okresního přeboru ob-
sadil sedmé místo. (Mák)

DOBŘICHOVICE, III. třída
Hostivice - dobřichovice 3:0
Že mistrák na půdě druhých  Hosti-
vic nebude nic příjemného, se vědě-
lo, už když byla známá nominace
rozhodčího, s nímž nemáme dobré
zkušenosti. To, co se pak odehrálo
na hřišti, ale překonalo i nejčernější

představy. Soudce ani  nečekal  na
příhodné situace k »zářezu«, ale
sám  si  je vymýšlel.  Již  ve  2. minu-
tě  vystihli  hráči  Dobřichovic  špat-
nou rozehrávku domácích a potresta-
li  ji regulérním  gólem. Rozhodčí jej
ale neuznal, prý pro ofsajd. Do-
mácí  pomezní  ho ovšem nesignali-
zoval... Ve 4. minutě dostal stoper
David  Kratina loktem  do  obličeje,
ale místo, aby  se  kopalo od  branky,
soudce nařídil penaltu - 1:0! V 6.
minutě fauloval domácí útočník ji-
ného hostujícího obránce, jenže píš-
ťalka zůstala němá a míč skončil
v síti - 2:0. Ve  13. minutě muž v čer-
ném opět zaměnil faulovaného s fau-
lujícím a poskytl domácím trestný
kop  z nebezpečné  vzdálenosti.  Ten
byl kopnut pěkně kolem zdi - 3:0!
O přestávce  se  konala  porada, jak
dál. Řešení  bylo humorné - smát  se,
držet  míč, neútočit a nenechat se vy-
provokovat. Dobřichovičtí si přihrá-
vali  řadu  minut  míč na  svojí polo-
vině, zprava  doleva  a  zase  nazpá-
tek, dokola, dozadu… Hostivičtí
znervózněli.  Hosté  se  hodně  roz-
táhli a přihrávali si vždy pěkně včas,
než  k nim  soupeřící  hráči  doběhli.
Vyhýbali  se  zbytečným  střetům  a
neútočili. Vzniklo  tak  jakési  velko-
plošné bago, v němž  domácí zmate-
ně pobíhali a nevěděli, co dělat.
Fraška či tragikomedie vrcholila:
druhý  celek  tabulky  ztratil  rytmus
a nebyl schopen ohrozit branku Do-
břichovic. Diváci se smáli, někteří se

i bavili počítáním přihrávek bez do-
tyku domácích. Po zápase hosté  su-
dího ignorovali a nikdo mu nepodal
ruku.     Miloslav OMÁČKA
Kněževes - dobřichovice 0:0
Hosté měli převahu, ale všechny své
šance trestuhodně zahodili. (oma)

KARLŠTEJN, III. třída
loděnice B  - Krlštejn 2:1
Branka: fiala
Karlštejn šel v 41. minutě do vedení,
ale ještě do přestávky bylo srovnáno.
O třech bodech pro domácí rozhodl
v 61. minutě hostující Weber vlast-
ním gólem. (mif)
Tetín - Karlštejn 3:2
Branky: fiala, Čermák

ŘEVNICE, IV. třída
Klínec - Řevnice 2:1
Branka: Pírko
Řevničtí poslední zápas sezony
v Klínci prohráli vinou neproměňo-
vání vyložených šancí. V 50. minutě
se ujali vedení gólem Jakuba Pírka,
ale domácí pak dvěma góly v 72. a
87. minutě obrátili výsledek ve svůj
prospěch. Jan VESElý
Zvole - Řevnice dorost 1:1
Branka: Špryňar
Dorost v posledním zápase změřil sí-
ly s vedoucím týmem tabulky. Do-
mácí se ve 3. minutě ujali vedení, ale
Řevnice potvrdily mírnou herní pře-
vahu ve 49. minutě vyrovnáním.
Dorostenci skončili v okresním pře-
boru na 2. místě a v příští sezoně bu-
dou hrát krajskou 1. A třídu.       (jav) 

DALŠÍ DEBAKL. Zadnotřebaňskému Ostrovanu se na jaře nedařilo. Se sezonou i s fanoušky se rozloučil domácím
debaklem se zachraňujícím se Berounem 0:4.    Foto Petra FRÝDLOVÁ

Kluci do toho šli v každém zápase naplno! říká trenér přeborníků
Řevnice - Okresními přeborníky
se stali fotbaloví starší žáci Řevnic.
K úspěchu i postupu je dovedl tre-
nér Jaroslav SOUKUP.
Vaši svěřenci jsou mistry okresu
Praha-západ. Jak jste tento velký
úspěch oslavili, resp. oslavíte? 
Úspěch je to určitě velký, ale nebylo
to jen pod mým vedením - družstvo
se mnou trénuje kolega Jirka David.
Děkuji také trenérum dorostu Aleši
Crhovi a Jiřímu Sýkorovi, kteří nám
také moc pomáhali. S týmem jsme

slavili hned na hrišti po posledním
domácím zápase s SK Roztoky. Poté
byly oslavy v kabině a nakonec jsme
ještě slavili, my trenéři, s dalšími lid-
mi, co se starají o náš klub, v hospo-
dě na hřišti. Další oslavy, včetně pře-
dání poháru a medailí, by se měly
konat v pátek 28. června odpoledne.
Co podle vás rozhodlo, že se z titulu
okresních přeborníků radují právě
vaši svěřenci? Čím předčili své sou-
peře, v čem byli lepší? 
Před sezonou jsme si s týmem dali

za cíl přebor vyhrát a všichni tvrdě
makali. Já mám rád rychlý, ofenziv-
ní styl fotbalu, žádný »zanďour« ne-
bo »beton na vápně«.Kluci pochopi-
li, jakým stylem fotbalu se chceme
prezentovat, střílet branky a bavit tím
sebe i fanoušky. V každém zápase do
toho šli naplno - to, myslím, rozhod-
lo, že jsme byli lepší než soupeři.
Kdy jste začal věřit, že by to s okre-
sním titulem mohlo vyjít? 
Věřit jsem začal hned po posledním
zápase v základní skupině. Do nad-

stavby jsme šli se 4 body a já věděl,
že v týmu je správná síla dotáhnout
to do vítězného konce. A že to vyjde
doopravdy, jsem začal věřit v polo-
čase posledního rozhodujícícho do-
mácího zápasu za stavu 2:0...
Co bude dál? Předpokládám, že se
tahle »zlatá parta« rozpadne, resp.
část z ní postoupí do kategorie doro-
stu. Už budujete nový »dream
team«, nebo je ještě příliš brzy? 
Větší část kluků ročníku 2009 se po-
sunuje do dorostu, mladší kluci roč-
níku 2010 zůstavájí ve starších žá-
cích. Nový »dream team« už budou
muset budovat další trenéři v klubu.
Kluci vybojovali pro příští ročník
mistrovské soutěže postup do »kra-
je«. Podáte přihlášku mezi kvalita-
tivně úplně jiná družstva, nebo zůs-
tanete dál v okresním přeboru? 
Dobrá otázka, ale směřovat by měla
spíš na vedení Slavoje a na trenéry
žáků. Můj názor je, že by přihláška
do »kraje« měla být podána. Určitě
by to mladší kluky, kteří by »kraj«
kopali, posunulo fotbalově dál. Ale
jak říkám, je to na rozhodnutí vedení
a trenérů Slavoje.  Miloslav frýdlMISTŘI. Fotbaloví starší žáci Řevnic po posledním vítězném utkání nad družstvem Roztok.        Foto NN M. FRÝDL
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